
Fedje kommune 
 

 

Møtebok 
for 

Kommunestyret 
Møtedato: 12.12.2019 
Møtestad: Slissøyna/Skarvøyna Fedje fleirbrukshall 
Møtetid: 18:15 - 20:00 
 
Ordførar inviterte kommunestyret og rådmann til julemiddag på Landsbykafeen kl 20.00. 
 

  

Møtedeltakarar Parti 

Stian Herøy H 

Bjørn Solbakk Frp 

Anna Marit Storemark Ap 

Annika Tvedt Villanger Ap 

Ernst Horgen H 

Frode Hjønnevåg Frp 

Gidske Borge Kolltveit Ap 

Hans Erik Waage Ap 

Kamilla Bjerkholt Karlsen Ap 

Marit Solbakk Øien Frp 

Paul Gunnar Gullaksen H 

  
 

Møtedeltakarar vara Parti 

Ingard Kåre Kahrs H 

Ove Gunnar Nilsen H 

Rune Midtun Borgerød Ap 

Torill Hermansen Horgen H 

 
 

Forfall meldt frå følgjande medlemmar: Parti 

Einar Villanger Ap 

Otto-Andre Nordby H 

Paul Magnar Knapskog H 

Silje Sulen Gullaksen H 

 
  

 

 
Følgjande møtte frå administrasjonen: 

Bjarte Villanger, Dagrun Gunnarson, Gjermund Hagesæter, Mona Vabø, Nadine Gutte-

Preusse, Stine Waage, Øyvind Tolleshaug 
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080/19 Godkjenning av møtebok 
081/19 Referatsaker 
082/19 Betalingssatsar barnehage 2020 
083/19 Betalingssatsar for SFO for 2020 
084/19 Betalingssatsar i kulturskulen 2020 
085/19 Gebyr for feiing og tilsyn i 2020 
086/19 Gebyr for renovasjon i 2020 
087/19 Gebyr for teknisk forvaltningsteneste 2020. Gebyrregulativ. 
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089/19 Gebyr for vatn og kloakk i 2020. 
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093/19 Justering av satsar for matombringing 2020 
094/19 Justering av satsar for praktisk bistand - heimehjelpsatsane 2020 
095/19 Justering av satsar for tryggleiksalarm og velferdsteknologi 2020 
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Sakspapir 
Sakshandsamar Arkiv ArkivsakID 

Dagrun Gunnarson FE-033 
 

19/603 

   

 

Saksnr Utval Type Dato 

079/19 
 

Kommunestyret PS 12.12.2019 

 
Godkjenning av møteinnkalling og sakliste 
 
 

Saksutgreiing: 
 
 
 

Forslag til vedtak: 
 Møteinnkalling og sakliste vert godkjent. 
 
 

Kommunestyret - 079/19 
 

K - behandling: 
 
 

K - vedtak: 
 Møteinnkalling og sakliste vert godkjent. 

Sanrøystes vedteke. 

 
 
 
 
  



 
 

Sakspapir 
Sakshandsamar Arkiv ArkivsakID 

Dagrun Gunnarson FE-033 
 

19/603 

   

 

Saksnr Utval Type Dato 

080/19 
 

Kommunestyret PS 12.12.2019 

 
Godkjenning av møtebok 
 
 

Saksutgreiing: 
 
 
 

Forslag til vedtak: 
Møtebok frå sist møte vert godkjent. 
 
 

Kommunestyret - 080/19 
 

K - behandling: 
 
 

K - vedtak: 
Møtebok frå sist møte vert godkjent. 

Samrøystes vedteke. 

 
 
 
 
  



 
 

Sakspapir 
Sakshandsamar Arkiv ArkivsakID 

Dagrun Gunnarson FE-033 
 

19/603 

   

 

Saksnr Utval Type Dato 

081/19 
 

Kommunestyret PS 12.12.2019 

 
Referatsaker 
 
 

Underliggjande saker: 
081/19.1. Kreftkoordinator Fedje kommune 
 
 

Saksutgreiing: 
 
 
 

Forslag til vedtak: 
Referatsaker vert tekne til orientering. 
 
 

Kommunestyret - 081/19 
 

K - behandling: 
 
 

K - vedtak: 
Referatsaker vert tekne til orientering. 

Samrøystes vedteke. 

 
 
 
 
  



 
 

Sakspapir 
Sakshandsamar Arkiv ArkivsakID 

Stine Waage FE-231, FA-A10 
 

19/518 

   

 

Saksnr Utval Type Dato 

124/19 
 

Formannskapet PS 26.11.2019 

082/19 
 

Kommunestyret PS 12.12.2019 

 
Betalingssatsar barnehage 2020 
Kommunebudsjett 2020 
 

Saksutgreiing: 
Bakgrunn 
Retten til barnehageplass gjeld for barn som fyller eitt år seinast innan utgangen av november det 
året det vert søkt om barnehageplass. Dersom barnet fyller eitt år iløpet av august det året det vert 
søkt om plass, har barnet rett på plass innan utgangen av august. Dersom barnet fyller eitt år i 
september, oktober eller november har barnet rett på plass innan utgangen av den månaden barnet 
er fødd.  

Ordninga med gratis kjernetid for familiar med låg inntekt vil gjelde 2-, 3-, 4- og 5 åringar som bur i 
eit hushald med ei samla inntekt under 533 500 kroner. Frå 1. august 2020 prisjusteres det til 
566 100 kroner.  
ordninga gjeld uavhengig om ein har deltids – eller heiltidsplass. Det betyr at eit barn med 
deltidsplass med rett på fritak, har krav på fritak på 20 timar uavhengig av størrelsen på plassen. 
Dersom nokon vel å kun bruke dei 20 timane, er tilbodet gratis.  

For 2020 vil alle barn som har ei hushaldning med ei samla årsinntekt under 574 750 kr ha rett på 
redusert foreldrebetaling.  

Frå 1. januar 2020 blir maksimalprisen på ein heiltidsplass 3 135 kroner per månad.  

Matpengar vert ikkje justert.  

Vurdering 
Med dei ulike moderasjonsordningane vil det kunne vere fleire som har rett på reduksjon i 
foreldrebetalinga. Det er ikkje mogleg å sei korleis dette vil kunne slå ut økonomisk.  

Folkehelse 
Miljø 
Økonomi 

 

 

 



 
 

 

Konklusjon 
For Fedje barnehage vert betalingssatsane med verknad frå 01.01.2020 slik: 

 

Det er 30% søskenmoderasjon for 2 barn, og 50% for 3 eller fleire barn.  

Det vert gitt 30% moderasjon for eineforsørjarar- 

Gebyr ved for sein henting kr 100, ifølgje vedtekter. 

Kjøp av ekstra dag 400kr 

 
 

Forslag til vedtak: 
For Fedje barnehage vert satsane for dei ulike opphaldstidene i barnehagen med verknad frå 
01.01.2020 slik det kjem fram av tabellen i saksutgreiinga.  

 
 

Formannskapet - 124/19 
 

F - behandling: 
endringsframlegg frå 01.08.2020, foreslått av Stian Herøy, Høgre 
Fedje barnehage vert gratis for de som er folkeregistrert på Fedje. 
 
Det var semje om rådmannen sitt framlegg til og med 01.08.2020. 
Det vart votert over tilleggsframlegg frå Høgre: Endring frå 01.08.20: Fedje barnehage vert gratis for 
de som er folkeregistrert på Fedje. 
Vedteke med 3 mot 2 røyster. Arbeiderpartiet sine to representantar røysta mot framlegget. 
 

F - vedtak: 
For Fedje barnehage vert satsane for dei ulike opphaldstidene i barnehagen med verknad frå 
01.01.2020 slik det kjem fram av tabellen i saksutgreiinga.  
Samrøystes vedteke. 

Endring frå 01.08.20: Fedje barnehage vert gratis for de som er folkeregistrert på Fedje. 
Vedteke med 3 mot 2 røyster. Arbeiderpartiet sine to representantar røysta mot framlegget. 
 
 
 
 



 
 

Kommunestyret - 082/19 
 

K - behandling: 
Forslag frå Arbeiderpartiet, foreslått av Kamilla Bjerkholt Karlsen, Arbeiderpartiet 
Det er ein stor del av borna på Fedje i barnehagealder som nyttar tilbodet i barnehagen slik det er i 
dag. Barnehagen har eit svært godt tilbod og Arbeidarpartiet ser derfor ingen grunn til at dei inntekta 
kommunen får frå foreldrebetalinga skal takast vekk. Me meiner at det ikkje er gratis barnehage som 
skal til for å auke folketalet. 
 
Fedje kommune tilbyr ikkje gratis barnehage frå 01.08.2020 grunna frigjering av midlar til 
næringsutvikling. 

Framlegget falt med 6 mot 9 røyster. Arbeiderpartiet sine 6 representantar røysta for sitt framlegg. 
 

 
Vedtaksframlegga vart sett opp mot kvarandre. Formannskapet si innstilling vart vedteke med 9 mot 
6 røyster. 
 

K - vedtak: 
For Fedje barnehage vert satsane for dei ulike opphaldstidene i barnehagen med verknad frå 
01.01.2020 slik det kjem fram av tabellen i saksutgreiinga.  
Samrøystes vedteke. 

Endring frå 01.08.20: Fedje barnehage vert gratis for dei som er folkeregistrert på Fedje. 
 
Vedteke med 9 mot 6 røyster. Arbeiderpartiet sine 6 representantar røysta for sitt alternative 
framlegg. 
 
 
 
 
  



 
 

Sakspapir 
Sakshandsamar Arkiv ArkivsakID 

Mona Vabø FE-231, FA-A22 
 

19/468 

   

 

Saksnr Utval Type Dato 

125/19 
 

Formannskapet PS 26.11.2019 

083/19 
 

Kommunestyret PS 12.12.2019 

 
Betalingssatsar for SFO for 2020 
Budsjett 2020 
 

Saksutgreiing: 
Bakgrunn 

Skulefritidsordninga (SFO) er eit ikkje-pedagogisk tilbod før og etter skuletid til born frå 1. til 4. 
klasse, og for born med spesielle behov frå 1. til 7. klasse. SFO skal leggja til rette for leik, kultur og 
fritidsaktivitetar med utgangspunkt i alder, funksjonsnivå og interesser hjå  borna, samt gje borna 
omsorg og tilsyn. 

Organiseringa av SFO er frå skuleåret 2019/2020 eit samarbeid mellom barnehagen og skulen. SFO 
heldt for det meste til i skulen sine lokale,  og nyttar og utearealet ved  skulen. Ein dag for veka er 
SFO i barnehagen sine lokale.  

Skulefritidsordninga har fleire ulike alternative tilbod. Ein kan velje å nytta tilbodet frå 1 til 5 dagar 
for veka. Ein betalar i samsvar med det tilbodet ein velgjer, og det er opp til den enkelte å nytta 
tilbodet i den grad ein sjølv ønskjer. Det er og mogeleg å kjøpe plass for einskilde dagar dersom det 
er plass, og det ikkje fører til auka bemanning.  

Det vert gjeve søskenmoderasjon: 30% på born nr 2, 50% på born nr 3. Det vert gitt moderasjon i 
tråd med reglane for redusert foreldrebetaling i barnehagen. Fedje kommune,ved rådmannen, kan 
og ilegge gebyr når borna ikkje vert henta til avtalt tid. Gebyret vert ilagt for kvar påbyrja halvtime.  

Der er varierande kor mange som nyttar skulefritidsordninga, og kva tilbod som vert vald. 

Vurdering 

Skulefritidsordninga vert viderført slik den er kjent, og satsane vert justert med 1,9%. Prosentsatsen 
er i tråd med regjeringa si forventa prisvekst lagt fram i statsbudsjettet 2020.  
 

Folkehelse 
Miljø 
Økonomi: Inntekter vil variere etter kor mange son nyttar seg av tilbodet. Lønsutgifter til personal. 

 



 
 

 

Konklusjon 

Nye satsar for SFO vert med verknad frå 01.01.2020 slik:  

 

Vedtektene for SFO vert justert i høve til dette.  

 

 

 
 

Forslag til vedtak: 
Nye satsar for SFO vert med verknad frå 01.01.2020 slik:  

 

Vedtektene for SFO vert justert i høve til dette.  

 

 
 

Formannskapet - 125/19 
 

F - behandling: 
 
 
 
 



 
 

F - vedtak: 
Nye satsar for SFO vert med verknad frå 01.01.2020 slik:  

 

Vedtektene for SFO vert justert i høve til dette.  

Samrøystes vedteke. 

 

 
 

Kommunestyret - 083/19 
 

K - behandling: 
 
 

K - vedtak: 
Nye satsar for SFO vert med verknad frå 01.01.2020 slik:  

 

Vedtektene for SFO vert justert i høve til dette.  

Samrøystes vedteke. 

 

 
 
 
 
  



 
 

Sakspapir 
Sakshandsamar Arkiv ArkivsakID 

Dagrun Gunnarson FE-239, FA-A30 
 

19/466 

   

 

Saksnr Utval Type Dato 

126/19 
 

Formannskapet PS 26.11.2019 

084/19 
 

Kommunestyret PS 12.12.2019 

 
Betalingssatsar i kulturskulen 2020 
 
 

Saksutgreiing: 
Bakgrunn 
Kulturskulen sine satsar var uendra sidan 2006, og vart difor heva med 19% i budsjettet for 2018. I 
2019 vart satsane heva med 2,8%. 

Mange born nyttar Fedje kulturskule. Hausten 2019 hadde kulturskulen ca 40 elevar og ca 15 på 
venteliste. Kulturskulen hadde tilbod både innan musikk, bildande kunst og scene i 2019.  

Vurdering 
For å hindre at me får eit slik «etterslep» på pris at me må heve prisane mykje på ein gong, er det 
naturleg at me legg på forventa prisutvikling. I statsbudsjettet legg dei til grunn at 
lønnsvekst/prisauke vil gje eit tillegg på 3,1% i 2020 (kommunal deflator). 

Prisen i 2019 er kr 1285 for ein aktivitet, kr 1930 for to aktivitetar. Me har søskenmoderasjon på 50%.  

Med eit påslag på 3,1%, vert prisane 1325 kr for ein aktivitet og 1990 kr for to aktivitetar 
pr.semester. 

Konklusjon 
Prisane i Fedje kulturskule vert heva 3,1 % frå 01.01.2020. 

 
 

Forslag til vedtak: 
Frå 01.01.2020 er grunnsatsen for ein aktivitet i Fedje kulturskule kr 1325 pr semester. Satsen for to 
aktivitetar er kr 1990 pr. semester. 

 
 

Formannskapet - 126/19 
 

F - behandling: 
 
 



 
 

F - vedtak: 
Frå 01.01.2020 er grunnsatsen for ein aktivitet i Fedje kulturskule kr 1325 pr semester. Satsen for to 
aktivitetar er kr 1990 pr. semester. 

Samrøystes vedteke. 

 
 

Kommunestyret - 084/19 
 

K - behandling: 
 
 

K - vedtak: 
Frå 01.01.2020 er grunnsatsen for ein aktivitet i Fedje kulturskule kr 1325 pr semester. Satsen for to 
aktivitetar er kr 1990 pr. semester. 

Samrøystes vedteke. 

 
 
 
 
  



 
 

Sakspapir 
Sakshandsamar Arkiv ArkivsakID 

Øyvind Tolleshaug FE-213, FA-M88 
 

19/489 

   

 

Saksnr Utval Type Dato 

114/19 
 

Formannskapet PS 26.11.2019 

085/19 
 

Kommunestyret PS 12.12.2019 

 
Gebyr for feiing og tilsyn i 2020 
 
 

Saksutgreiing: 
Gebyret for feiing og tilsyn i 2019 er 229,- kr eks. mva. Det er ikkje grunnlag for auke i gebyret. 

 
 

Forslag til vedtak: 
Gebyret for feiing og tilsyn i 2020, vert 229,- kr eks. mva. 
 
 

Formannskapet - 114/19 
 

F - behandling: 
 
 

F - vedtak: 
Gebyret for feiing og tilsyn i 2020, vert 229,- kr eks. mva.  
 
Samrøystes vedteke. 
 
 
 

Kommunestyret - 085/19 
 

K - behandling: 
 
 

K - vedtak: 
Gebyret for feiing og tilsyn i 2020, vert 229,- kr eks. mva.  
 
Samrøystes vedteke. 
 
 
 
 
 
  



 
 

Sakspapir 
Sakshandsamar Arkiv ArkivsakID 

Øyvind Tolleshaug FE-231, FA-M50 
 

19/480 

   

 

Saksnr Utval Type Dato 

115/19 
 

Formannskapet PS 26.11.2019 

086/19 
 

Kommunestyret PS 12.12.2019 

 
Gebyr for renovasjon i 2020 
 
 

Saksutgreiing: 
Gebyr for renovasjon i 2020 vert slik, dvs. same gebyr som i 2019 : 

 

 
 

Forslag til vedtak: 
Gebyr for renovasjon i 2020, vert i samsvar med saksutgreiinga. 

 
 

Formannskapet - 115/19 
 

F - behandling: 
 
 

F - vedtak: 
Gebyr for renovasjon i 2020, vert i samsvar med saksutgreiinga. 

Samrøystes vedteke. 
 

 
 

Kommunestyret - 086/19 
 

K - behandling: 
 
 



 
 

K - vedtak: 
Gebyr for renovasjon i 2020, vert i samsvar med saksutgreiinga. 

Samrøystes vedteke. 
 

 
 
 
 
  



 
 

Sakspapir 
Sakshandsamar Arkiv ArkivsakID 

Øyvind Tolleshaug FE-231 
 

19/491 

   

 

Saksnr Utval Type Dato 

116/19 
 

Formannskapet PS 26.11.2019 

087/19 
 

Kommunestyret PS 12.12.2019 

 
Gebyr for teknisk forvaltningsteneste 2020. Gebyrregulativ. 
 
 
Vedlegg: 
Gebyrregulativ 2020 
Gebyrregulativ 2018 vedteke 
 

Saksutgreiing: 
Regulativet for byggesak og oppmåling vart ikkje endra frå 2018 til 2019. For 2020 er gebyra auka 
med 8% utan at vi reknar med at inntektene aukar. Då gebyra vart auka frå 2017 til 2018, vart ikkje 
oppmålingsgebyra auka. 

 
 

Forslag til vedtak: 
Lokal forskrift om gebyr for teknisk forvaltningsteneste (gebyrregulativ) for Fedje kommune – 2020, 
vert vedteke, Lovheimel : sjå regulativet. 

 
 

Formannskapet - 116/19 
 

F - behandling: 
 
 

F - vedtak: 
Lokal forskrift om gebyr for teknisk forvaltningsteneste (gebyrregulativ) for Fedje kommune – 2020, 
vert vedteke, Lovheimel : sjå regulativet. 

Samrøystes vedteke. 
 

 
 

Kommunestyret - 087/19 
 

K - behandling: 
 
 
 



 
 

K - vedtak: 
Lokal forskrift om gebyr for teknisk forvaltningsteneste (gebyrregulativ) for Fedje kommune – 2020, 
vert vedteke, Lovheimel : sjå regulativet. 

Samrøystes vedteke. 
 

 
 
 
 
  



 
 

Sakspapir 
Sakshandsamar Arkiv ArkivsakID 

Øyvind Tolleshaug FE-231, FA-M53 
 

19/477 

   

 

Saksnr Utval Type Dato 

117/19 
 

Formannskapet PS 26.11.2019 

088/19 
 

Kommunestyret PS 12.12.2019 

 
Gebyr for tømming av slam i 2020 
 

Saksutgreiing: 
Gebyret for slamtømming i 2019, er 884,- kr eksklusiv mva. Det er ikkje grunnlag for endring av 
gebyret. 

 

Forslag til vedtak: 
Gebyret for slamtømming i 2020, vert 884,- kr eksklusiv mva som i 2019. Gebyret for hytter, vert det 
halve. 

 

Formannskapet - 117/19 
F - behandling: 
 
 

F - vedtak: 
Gebyret for slamtømming i 2020, vert 884,- kr eksklusiv mva som i 2019. Gebyret for hytter, vert det 
halve. 

Samrøystes vedteke. 
 

 

Kommunestyret - 088/19 
 

K - behandling: 
 
 

K - vedtak: 
Gebyret for slamtømming i 2020, vert 884,- kr eksklusiv mva som i 2019. Gebyret for hytter, vert det 
halve. 

Samrøystes vedteke. 
 

 
 
  



 
 

Sakspapir 
Sakshandsamar Arkiv ArkivsakID 

Øyvind Tolleshaug FE-231 
 

19/481 

   

 

Saksnr Utval Type Dato 

118/19 
 

Formannskapet PS 26.11.2019 

089/19 
 

Kommunestyret PS 12.12.2019 

 
Gebyr for vatn og kloakk i 2020. 
 
 

Saksutgreiing: 
For vatn, er årsgebyret auka med 38,4 % i 2020 i høve til 2019. For vatn vert gebyret i 2020 det same 
som i 2017. 

For kloakk er gebyret uendra frå 2019 til 2020. Tilknytningsgebyra er uendra. 

 

 
 

Forslag til vedtak: 



 
 

Gebyr for vatn og kloakk i 2020 vert i samsvar med saksutgreiinga.  
 
 

Formannskapet - 118/19 
 

F - behandling: 
 
 

F - vedtak: 
Gebyr for vatn og kloakk i 2020 vert i samsvar med saksutgreiinga. 
  
Samrøystes vedteke. 
 
 
 

Kommunestyret - 089/19 
 

K - behandling: 
 
 

K - vedtak: 
Gebyr for vatn og kloakk i 2020 vert i samsvar med saksutgreiinga. 
  
Samrøystes vedteke. 
 
 
 
 
 
  



 
 

Sakspapir 
Sakshandsamar Arkiv ArkivsakID 

Øyvind Tolleshaug FE-106 
 

19/492 

   

 

Saksnr Utval Type Dato 

113/19 
 

Formannskapet PS 26.11.2019 

090/19 
 

Kommunestyret PS 12.12.2019 

 
Godkjenning av skatteøre og skattsats etter eigedomsskattelova for 2020. 
 
 

Saksutgreiing: 
 
 

Forslag til vedtak: 
Skatteøren i 2020 vert maksimalsatsen som Stortinget har vedteke for 2020. Skatt i 2020 på 
næringseigedom og anlegg omfatta av særskattereglane for petroleum : 7 promille. 

 

Formannskapet - 113/19 
 

F - behandling: 
 
 

F - vedtak: 
Skatteøren i 2020 vert maksimalsatsen som Stortinget har vedteke for 2020. Skatt i 2020 på 
næringseigedom og anlegg omfatta av særskattereglane for petroleum : 7 promille. 

Samrøystes vedteke. 
 

 

Kommunestyret - 090/19 
 

K - behandling: 
 
 

K - vedtak: 
Skatteøren i 2020 vert maksimalsatsen som Stortinget har vedteke for 2020. Skatt i 2020 på 
næringseigedom og anlegg omfatta av særskattereglane for petroleum : 7 promille. 

Samrøystes vedteke. 
 

 
 
  



 
 

Sakspapir 
Sakshandsamar Arkiv ArkivsakID 

Øyvind Tolleshaug FE-613 
 

19/475 

   

 

Saksnr Utval Type Dato 

119/19 
 

Formannskapet PS 26.11.2019 

091/19 
 

Kommunestyret PS 12.12.2019 

 
Husleiger i kommunale bustader i 2020 
 
 

Saksutgreiing: 
Husleiga vert auka frå 1. juli 2020 til gjengs leiga med 500 kr pr mnd for alle bustader.

 

 
 

Forslag til vedtak: 
Husleiger i 2020 vert i samsvar med saksutgreiinga. 

 
 

Formannskapet - 119/19 
 

F - behandling: 
 
 

F - vedtak: 



 
 

Husleiger i 2020 vert i samsvar med saksutgreiinga. 

Samrøystes vedteke. 
 

 
 

Kommunestyret - 091/19 
 

K - behandling: 
 
 

K - vedtak: 
Husleiger i 2020 vert i samsvar med saksutgreiinga. 

Samrøystes vedteke. 
 

 
 
 
 
  



 
 

Sakspapir 
Sakshandsamar Arkiv ArkivsakID 

Nadine Gutte-Preusse FE-230, FA-G10 
 

19/409 

   

 

Saksnr Utval Type Dato 

120/19 
 

Formannskapet PS 26.11.2019 

092/19 
 

Kommunestyret PS 12.12.2019 

011/19 
 

Eldrerådet PS 12.11.2019 

 
Justering av sats for omsorgsstønad 2020 
Kommunebudsjett 2020 

Saksutgreiing: 
Bakgrunn 
Omsorgsstønad er lovfesta i Helse- og omsorgsloven § 3-6 tredje ledd. Omsorgsstønad for særleg 
tyngande omsorgsoppgåver vert tildelt etter bestemte kriterier og skal gjera det mogleg for private 
omsorgspersonar å oppretthalda omsorsgarbeidet for sine næraste. Omsorgsstønad kan sjåast på 
som ei form for oppvurdering av det ubetalte omsorgsarbeidet. Private omsorgsytere skal få noko 
betaling for det omsorgsarbeidet dei gjer. Betalinga dekker som regel ikkje dei reelle utgiftene eller 
inntektstap for den som yter omsorga. Søkjaren har rett på berekning av kva for eit timetal ytinga 
vert betalt for. Det skal vidare skje ein konkret utmåling ut frå ein timesats som vanlegvis ikkje skal 
vera under det lønt personell får. Viser i tillegg til dei utarbeidde retningslinjer for omsorgsløn i Fedje 
kommune (vedtak K-010/04) 

Vurdering 
Timesats for omsorgsstønad låg på 157,17 kr for 2019. Det er vanleg at kommunane set fast timeløna 
til dei som får omsorgsstønad likt med timeløna til stilling utan særskilt krav om utdanning. 
Kommunen fastset sjølv kor mange timar dei skal gje omsorgsstønad for. Den som får 
omsorgsstønad, må betala skatt for det, og kommunen må betala arbeidsgjevaravgift. Dei fleste 
kommunar plasserer omsorgsstønad i lågaste gruppe. Justert med normal løns- og prisstigning utgjer 
dette ei timelønn på 162,67 for 2020.  

Tidligare vart maksbeløpet justert etter normal lønsstigning og låg på kr 5130 i 2019. Regjerninga ser 
på omsorgsstønad som skattepliktig yting og anbefalar at satsane vert justert i takt med utviklinga av 
grunnbeløpet til folketrygda. Dermed bør maksbeløpet setjast fast til grunnbeløpet til folketrygda på 
99858 kr per år. Dette svarer til 8321,50 kr per månad og vil utgjere eit tillegg på ca. fire timer per 
veke. 

Folkehelse 
Miljø 
Økonomi 

Kommunane har etter lova plikt til å ha ei ordning med omsorgsløn, og det må setjast av tilstrekkeleg 
midlar til dette formålet. Kommunen kan ikkje avslå ein søknad om omsorgsløn grunngjeve med at 
ein ikkje har denne ordninga eller at det ikkje er pengar til rådvelde. Ordninga har hittil ikkje vore 
nytta i noko omfang i kommunen, men det kan endra seg avhengig av kva tilgang det er på eks. 
sjukeheimsplassar eller heimesjukepleie i høve til etterspurnad. Endringa av maksbeløpet vil føre til 
meir økonomisk belastning i kommunebudsjett dersom ordninga vert nytta i større grad. 



 
 

Konklusjon 
Timesats er utrekna med basis i kva som er vanleg praksis og justert med forventa løns- prisauke. 
Maksbeløp er tilpassa statlege føringar. 

 

Forslag til vedtak: 
Med verknad frå 01.01.2020 vert timesatsen for omsorgsstønad satt til 162,67 kr og maksbeløpet 
vert satt til 8321,50 kr per månad. 

 

 

Eldrerådet - 011/19 
ELD - behandling: 
 
 

ELD - vedtak: 
Med verknad frå 01.01.2020 vert timesatsen for omsorgsstønad satt til 162,67 kr og maksbeløpet 
vert satt til 8321,50 kr per månad. 

Samrøystes vedteke.  

 

 
 

Formannskapet - 120/19 
F - behandling: 
 
 

F - vedtak: 
Med verknad frå 01.01.2020 vert timesatsen for omsorgsstønad satt til 162,67 kr og maksbeløpet 
vert satt til 8321,50 kr per månad. 

Samrøystes vedteke. 
 

 

Kommunestyret - 092/19 
K - behandling: 
 
 

K - vedtak: 
Med verknad frå 01.01.2020 vert timesatsen for omsorgsstønad satt til 162,67 kr og maksbeløpet 
vert satt til 8321,50 kr per månad. 

Samrøystes vedteke. 
 

 



 
 

 
  



 
 

Sakspapir 
Sakshandsamar Arkiv ArkivsakID 

Nadine Gutte-Preusse FE-230, FA-G10 
 

19/409 

   

 

Saksnr Utval Type Dato 

121/19 
 

Formannskapet PS 26.11.2019 

093/19 
 

Kommunestyret PS 12.12.2019 

012/19 
 

Eldrerådet PS 12.11.2019 

 
Justering av satsar for matombringing 2020 
Kommunebudsjett 2020 
 

Saksutgreiing: 
Bakgrunn 
Tenesta er ikkje lovpålagt, men vurderast ut frå søkjarens behov for helse- og omsorgstenesta etter 
lov om helse- og omsorgstjenester i kommunen § 3-1 og § 3-2. Føremål med tenesta er å gi eldre, 
funksjonshemma og andre gruppar tilgang til varm og næringsrik mat som eit førebyggjande 
helsetiltak. Maten vert laga på institusjonskjøkken ved Fedje sjukeheim og direkte tilkøyrd til heimen 
til brukarane. Ein kan tinga middag alle vekedagar og på heilagdagar, utanom laurdagar. 

Vurdering 
Både årleg lønsutvikling og ein auke i konsumprisindeks påverkar kostnadane for innkjøp av 
råvarane, matlaging og levering. Pr i dag kostar eit fullt måltid med dessert inkludert heimkøyring 94 
kr. Eit halvt måltid med dessert kostar 47 kr, eit fullt måltid utan dessert kostar 64 kr og eit halvt 
måltid utan dessert kostar 32 kr. 

Folkehelse 

Statistisk sett lever vi lengre og er friskare jo lengre utdanning og høgare inntekt vi har. Sosial 
forskjell i helse dannar såleis mønster av ein helsegradient gjennom heile folkesetnaden. Ein auke i 
satsen for matombringing vi difor belasta lavinntektshushald forholdsvis sterkare enn hushald med 
høgare inntekt. For å påverke helsegradienten og såleis å fremja folkehelsa ville det vore naudsynt 
med graderte betalingssatsar, slik at lavinntektshushald betalar forholdsvis mindre enn hushald med 
høgare inntekt. 

Miljø 
Økonomi 

Satsen bør justerast i tråd med framtidig prisauke og lønsvekst. 

Konklusjon 
Satsane bør aukast som følgjande: 
Fullt måltid med dessert kr 98 
Fullt måltid utan dessert kr 68 
Halvt måltid med dessert kr 49 
Halvt måltid utan dessert kr 34 
 
 



 
 

Forslag til vedtak: 
Satsane for matombringing vert oppjustert med verknad frå 01.01.2020 som følgjande: 

Fullt måltid med dessert kr 98 
Fullt måltid utan dessert kr 68 
Halvt måltid med dessert kr 49 
Halvt måltid utan dessert kr 34 
 
 
 

Eldrerådet - 012/19 
 

ELD - behandling: 
 
 

ELD - vedtak: 
Satsane for matombringing vert oppjustert med verknad frå 01.01.2020 som følgjande: 

Fullt måltid med dessert kr 98 
Fullt måltid utan dessert kr 68 
Halvt måltid med dessert kr 49 
Halvt måltid utan dessert kr 34 
 
Samrøystes vedteke 
 
 
 

Formannskapet - 121/19 
 

F - behandling: 
 
 

F - vedtak: 
Satsane for matombringing vert oppjustert med verknad frå 01.01.2020 som følgjande: 

Fullt måltid med dessert kr 98 
Fullt måltid utan dessert kr 68 
Halvt måltid med dessert kr 49 
Halvt måltid utan dessert kr 34 
 
Samrøystes vedteke. 
 
 

Kommunestyret - 093/19 
 

K - behandling: 
 
 

K - vedtak: 



 
 

Satsane for matombringing vert oppjustert med verknad frå 01.01.2020 som følgjande: 

Fullt måltid med dessert kr 98 
Fullt måltid utan dessert kr 68 
Halvt måltid med dessert kr 49 
Halvt måltid utan dessert kr 34 
 
Samrøystes vedteke. 
 
 
 
 
  



 
 

Sakspapir 
Sakshandsamar Arkiv ArkivsakID 

Nadine Gutte-Preusse FE-230, FA-G10 
 

19/409 

   

 

Saksnr Utval Type Dato 

122/19 
 

Formannskapet PS 26.11.2019 

094/19 
 

Kommunestyret PS 12.12.2019 

013/19 
 

Eldrerådet PS 12.11.2019 

 
Justering av satsar for praktisk bistand - heimehjelpsatsane 2020 
Kommunebudsjett 2020 
 

Saksutgreiing: 
Bakgrunn 
Kommunen kan i tråd med Helse- og omsorgsloven § 3-2 fyrste ledd nr.6 bokstav b krevja betaling for 
praktisk bistand (tidligare kalla for heimehjelp). Kommunen sjølv kan setja fast betalingssatsar og 
reglar for betaling. Forskrift om egenandel for kommunale helse- og omsorgstjenetser slår fast at 
dersom ein husstand sin samla skattbare nettoinntekt før særfradrag er under 2G, så kan samla  
eigenandel ikkje vera høgare enn 210 NOK/månad. Kommunen skal dessutan minst årleg oppdatera 
eigenandelsvedtaket ut frå nye opplysningar i likning og ny G, jfr. forskriften § 8. Kommunen kan ikkje 
ta høgare betaling enn sjølvkost. Sjølvkost vert berekna til ei gjennomsnittleg timeløn for den tenesta 
som vert utført, tillagt sosiale utgiftar og administrasjonsutgiftar som skal utgjera 10 prosent av 
timeløna og sosiale utgifter. For Fedje kommune er sjølvkost etter desse premissane berekna til 337 
NOK/time.  

Vurdering 
Forslag til nye betalingssatsar for praktisk bistand i 2020: 

Inntekt  Eksisterande satsar 
(kr/time) 

Forslag nye satsar 2020 
(kr/time) 

Maks betaling per 
månad (kr) 

Under 
2G 

205 105 210 

2-3G 142 145 908 

3-4G 203 207 1249 

4-5G 283 289 1531 

Over 5G 320 337 1818 

1G = kr.99858 per 01.05.2019 

Folkehelse 

Helsa i befolkninga varierar mellom ulike gruppar: etter inntekt, utdanning, yrke, kjønn og etnisk og 
kulturell bakgrunn (helsegradienten). Betaling for praktisk bistand tilpassa til hushald sine samla 
inntekt vil såleis bidra til ei viss utjamning av helsegradienten, sårleg i låginntektshushald. 

 
Miljø 



 
 

Økonomi 

Konklusjon 
Satsane for praktsik bistand er justert i tråd med nasjonale føringar og ei berekning av sjølvkost for 
tenesta. 

 
 

Forslag til vedtak: 
Betalingssatsane for praktisk bistand i 2020 vert justert som føreslått i tabellen ovanfor. 

 
 

Eldrerådet - 013/19 
 

ELD - behandling: 
 
 

ELD - vedtak: 
Betalingssatsane for praktisk bistand i 2020 vert justert som føreslått i tabellen ovanfor. 

Samrøystes vedteke.  

 
 

Formannskapet - 122/19 
 

F - behandling: 
 
 

F - vedtak: 
Betalingssatsane for praktisk bistand i 2020 vert justert som føreslått i tabellen ovanfor. 

Samrøystes vedteke. 
 
 

Kommunestyret - 094/19 
 

K - behandling: 
 
 

K - vedtak: 
Betalingssatsane for praktisk bistand i 2020 vert justert som føreslått i tabellen ovanfor. 

Samrøystes vedteke. 
 
 
 
 
  



 
 

Sakspapir 
Sakshandsamar Arkiv ArkivsakID 

Nadine Gutte-Preusse FE-230, FA-G10 
 

19/409 

   

 

Saksnr Utval Type Dato 

123/19 
 

Formannskapet PS 26.11.2019 

095/19 
 

Kommunestyret PS 12.12.2019 

014/19 
 

Eldrerådet PS 12.11.2019 

 
Justering av satsar for tryggleiksalarm og velferdsteknologi 2020 
Kommunebudsjett 2020 
 

Saksutgreiing: 
Bakgrunn 
Tenesta er ikkje lovpålagt, men vurderast ut frå behovet til søkjaren for helse- og omsorgstenesta 
etter lov om helse- og omsorgstjenester i kommunen § 3-1 og § 3-2. Føremål med tenesta er å gje 
brukaren tryggleik ved trong for akutt helsehjelp og for å utsetja institusjonsinnlegging, slik at 
brukaren kan klara seg betre og lengre i eigen heim. 

Pr i dag har Fedje kommune avtale med Doro Care AS og drift av tryggleiksalarmane, som óg 
inkluderer vaktsentral som vidareformidlar alarmane til peleipersonalet på sjukeheimen. I haust 2019 
skal tryggleiksalarmane skiftast ut og utvidast med anna teknologi i samarbeid med 
Vestlandsprosjektet og Atea.  

Kommunane kan krevje eigenandel for velferdsteknologi etter Helse- og omsorgstjenesteloven § 11-2 
så sant velferdsteknologi vert brukt som teneste som ikkje blir ytt til personleg stell og eigenomsorg. 
Under eigenomsorg forståast her hjelp til personleg hygiene, toalettbesøk, naudsynt tilsyn og 
tilsvarande grunnleggjande behov. Dersom det vert ytt velferdsteknologiske hjelpemiddel til som 
helsehjelp i heimen, altså personleg stell eller eigenomsorg, etter Helse- og omsorgstjenesteloven § 
3-2 første ledd nr.6 bokstav a har kommunen ikkje tilgang til å krevja eigenandel.  

Vurdering 
Alternativkostnadane for drift av tryggleiksalarmane er per i dag omtrent kr 30000 per år. Grunna 
omstilling frå Doro til Atea vil det påfalle etableringskostnadar på omtrent kr 170000 i haust 2019. 
Desse kan splittast i innkjøp av sjølve teknologien med kr 113500 og etablering av datateknologien 
som trengst for å driva velferdsteknologiske hjelpemidlar med kr 63500. Dei årlege kostnadar vert 
estimert til omtrent kr 102000, splitta i lisensavgiftar til sjølve teknologien med kr 64000 og 
datateknologi med kr 38000. 

Folkehelse 

Ved hjelp av velferdsteknologiske hjelpemidlar kan institusjonsopphald utsetjast eller vert unngått og 
brukaren kan klara seg betre og lengre i eigen heim.  

 

 



 
 

Statistisk sett lever vi lengre og er friskare jo lengre utdanning og høgare inntekt vi har. Sosial ulikhet 
i helse dannar såleis mønster av ein helsegradient gjennom heile folkesetnaden. Gratis 
tryggleiksalarm bidreg ikkje til ei utjamning av helsegradienten fordi låginntektshushald med trong 
for denne teknologien vil ikkje verta belasta økonomisk – men samtidig så vil óg hushald med høgare 
inntekt ikkje få ein auka økonomisk belastning. For å påverke helsegradienten og dermed å fremja 
følkehelsa ville det vore naudsynt med graderte leigeprisar, slik at låginnteksthushald betalar 
forholdsvis mindre enn hushald med høgare inntekt. 
Miljø 
Økonomi 

For å kunne bruke velferdsteknologiske hjelpemidlar betalar kommunen både etableringskostnadar 
og månadlege lisensavgiftar. Ved førebyggjande bruk av velferdsteknologien som fell under Helse- og 
omsorgstjenesteloven § 11-2 vert det foreslått at etableringskostnadar for dei ulike teknologier vert 
betalt av brukaren sjølv. Alternativ vert det foreslått at brukaren betalar dei månadlege 
lisensavgiftar. Dermed vert kostnadane fordelt på både brukarar og kommune. 

Teknologi Etableringskostnad (kr) Lisensavgift pr månad (kr) 

Dignio pilly - medisindispenser 3047,50 299 

GX-8 tryggleiks alarm 2627,75 19,80 

Safemate Trigger two 
(lokalisering) 

2177,50 215,80 

Safemate Track three 
(lokalisering) 

2593,50 215,80 

 

Gratis velferdsteknologi vil føre til ein større økonomisk belastning for kommunen. 

Per i dag er det 15 brukarar av tryggleiksalarm, mens tallet kan verta varierande etter behov. Av 
desse brukarar er det sannsynlegvis berre ein eller to som fell under § 11-2. Hovudparten av 
brukarane får velferdsteknologiske hjelpemidlar etter § 3-2 og kan dermed ikkje krevjast for 
eigenandel. 

Konklusjon 
Ved oppstart med velferdsteknologi som førebyggjande tiltak etter HOTj. § 11-2 betalar brukaren 
etableringskostnader, mens driften og den økonomiske belastningen av velferdsteknologiske 
hejlpemidlar ligg hos kommunen. 

 
 

Forslag til vedtak: 
Brukar betalar etableringskostnadar for velferdsteknologiske hjelpemidlar som fell under Helse- og 
omsorgstjenesteloven § 11-2 som foreslått i tabellen ovenfor. Alle andre kostnadar vert betalt av 
kommunen.  

Gratis bruk av velferdsteknologiske hjelpemidlar som fell under Helse- og omsorgstjenesteloven § 
3-2 første ledd nr.6 bokstav a.  

 
 



 
 

Eldrerådet - 014/19 
ELD - behandling: 
 
 

ELD - vedtak: 
Brukar betalar etableringskostnadar for velferdsteknologiske hjelpemidlar som fell under Helse- og 
omsorgstjenesteloven § 11-2 som foreslått i tabellen ovenfor. Alle andre kostnadar vert betalt av 
kommunen.  

Gratis bruk av velferdsteknologiske hjelpemidlar som fell under Helse- og omsorgstjenesteloven § 
3-2 første ledd nr.6 bokstav a. Brukar betalar etableringskostnadar for velferdsteknologiske 
hjelpemidlar som fell under Helse- og omsorgstjenesteloven § 11-2 som foreslått i tabellen 
ovenfor. Alle andre kostnadar vert betalt av kommunen.  

Gratis bruk av velferdsteknologiske hjelpemidlar som fell under Helse- og omsorgstjenesteloven § 
3-2 første ledd nr.6 bokstav a.  

Samrøystes vedteke. 

 

 
 

Formannskapet - 123/19 
F - behandling: 
 
 

F - vedtak: 
Brukar betalar etableringskostnadar for velferdsteknologiske hjelpemidlar som fell under Helse- og 
omsorgstjenesteloven § 11-2 som foreslått i tabellen ovenfor. Alle andre kostnadar vert betalt av 
kommunen.  

Gratis bruk av velferdsteknologiske hjelpemidlar som fell under Helse- og omsorgstjenesteloven § 3-2 
første ledd nr.6 bokstav a.  

Samrøystes vedteke. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



 
 

Kommunestyret - 095/19 
K - behandling: 
 
 

K - vedtak: 
Brukar betalar etableringskostnadar for velferdsteknologiske hjelpemidlar som fell under Helse- og 
omsorgstjenesteloven § 11-2 som foreslått i tabellen ovenfor. Alle andre kostnadar vert betalt av 
kommunen.  

Gratis bruk av velferdsteknologiske hjelpemidlar som fell under Helse- og omsorgstjenesteloven § 3-2 
første ledd nr.6 bokstav a.  

Samrøystes vedteke. 
 
 
 
 
  



 
 

Sakspapir 
Sakshandsamar Arkiv ArkivsakID 

Dagrun Gunnarson FE-417, FA-A56 
 

19/503 

   

 

Saksnr Utval Type Dato 

128/19 
 

Formannskapet PS 26.11.2019 

096/19 
 

Kommunestyret PS 12.12.2019 

 
Læreplassar i Fedje kommune 
Lærling helsefagarbeidar og barne- og ungdomsarbeidar 
 
Vedlegg: 
Fagforbundet og Delta sine innspel ang. lærlingeplassar 
 

Saksutgreiing: 
Oppsummering av saka:  
Fedje kommune bør vurdere kor mange læreplassar me skal ha, og i kva for fagområde. 

Bakgrunn 
Situasjonen no: 
Fedje kommune har politisk vedtak om to læreplassar, ein for helsefagarbeidar og ein for barne- og 
ungdomsarbeidar. I dag er har me berre lærling i barne- og ungdomsarbeidarfaget. Ho skal etter 
planen vere ferdig i lære april 2020. Me fekk ein annan søkjar på læreplass til barne- og 
ungdomsarbeidar denne hausten, som fekk avslag fordi det ikkje var ledig plass. Me har ikkje fått 
aktuelle søkjarar på læreplassen til helsefagarbeidar sidan siste helsefagarbeidarlærling tok fagbrev i 
mai 2017. 

Fedje kommune er medlem av Opplæringskontoret for Nordhordland som er med og sørgjer for at 
opplæringa skjer i tråd med lovverket. Dei ordnar alle godkjenningar som må på plass (godkjenning 
av bedrift, fagleg leiar, kontraktar og evt endringar, oppmelding osb) og bidrar i kvalitetssikringa av 
opplæringa (gjennom utvikling av opplæringsmateriell, oppfølgingsmøter, tinger teoriundervisning, 
opplæring av rettleiarar mm). 

Tilskotet for lærling frå fylkeskommunen er avhengig av om lærlingen har ungdomsrett eller ikkje, og 
kor lang læretida er. Det vert utbetalt ca 60 000 kr pr lærling. 30% av lærlingtilskotet går til 
opplæringskontoret. 70% vert utbetalt til kommunen og brukt til dei som driv rettleiing av 
lærlingane. Dette utgjer ofte ca 20 000 kr pr år pr lærling. På Fedje har me hatt fleire vaksenlærlingar 
enn lærlingar med ungdomsrett. Dei vaksne lærlingane utløyser mindre tilskot. Men ofte kan dei 
jobbe sjølvstendig tidlegare enn dei yngste lærlingane. 

Kva er reglane for læreplassar? 
Dei fleste læreplassar varar i 2 år i 100% stilling. Dette gjeld søkjarar som har gjennomført rett vg1 og 
vg2 i vidaregåande skule. Vaksne lærlingar kan ha kortare eller lengre læreløp, avhengig av kva dei 
får godskrive av tidlegare skulegang og praksis. I tillegg kan ein få utvida læretida om ein er langvarig 
sjuk, får barn eller får permisjon av andre grunnar.  

 



 
 

Lærlinglønn er regulert i Hovudtariffavtalen. Tariffavtalen tek utgangspunkt i grunnløn for 
fagarbeidar. Lærlingen skal ha lønn i verdiskapingsdelen, men ikkje i opplæringsdelen. I 
opplæringsdelen (typisk 70% i første halvår, synker til 20% i siste halvår) skal lærlingen gå «på topp» 
og få opplæring av rettleiar og andre kollegaer, gjere oppgåver og gjere teoretisk arbeid i tråd med 
opplæringsplanen. I verdiskapingsdelen (typisk 30% i første halvår, opp til  80% i siste halvår) skal 
lærlingen gjere sjølvstendig arbeid og ikkje gå «på topp», men arbeide i ledige stillingar. Dette er 
arbeidstakar- og arbeidsgjevarorganisasjonane samde om gjennom Hovudtariffavtalen kap 6. 

Dersom ein tar utgangspunkt i ein ordinær lærling, som føl ordninga med 2 år skule og 2 år i lære, får 
desse ei gjennomsnittslønn på 50% av grunnlønn for fagarbeidar med 0 års ansiennitet. Dvs at ein 
læreplass kostar 175 000 kr + sosiale omkostningar (35%)= i snitt ca. 230 000 kr i året. Utfordringa er 
å få ut arbeid i «tilsvarande verdi», slik at lærlingen ikkje vert ein stor ekstrakostnad. I tillegg kjem 
utgifter til kurs og ekstraarbeid for rettleiar, samt funksjonstillegg for å ta på seg oppgåva. Noko av 
dette siste vert dekka av lærlingtilskotet. 

Kva er fordelen med å ha lærlingar? 
- me tilbyr lokal opplæring for lokale ungdommar 
- me er med på den felles dugnaden for å skaffe nok flinke fagarbeidarar i framtida 
- dei held oss «på tå hev» - det er nyttig for tenestene å få inn eit blikk utanfrå som stadig spør 
«kvifor gjer de det slik?» 

Saka er drøfta med rektor, barnehagestyrar og pleie- og omsorgsleiar, og sendt ut på ei 
«minihøyring» til dei hovudtillitsvalde og Opplæringskontoret i Nordhordland. 

Vurdering 
Ein del problemstillingar har dei siste åra dukka opp i forhold til læreplassane våre, som 
kommunestyret bør ta stilling til: 

Eitt eller fleire inntak i året? 
Me lyser ut læreplassar ein gong i året i februar/mars, saman med Opplæringskontoret. Me vurderer 
også søknadar som kjem utanom dette tidspunktet. Det er for å vere på tilbodssida i forhold til 
vaksenlærlingane, som gjerne søkjer utanom det eine opptaket i året. Problemet er at dette opnar 
opp for at me prioriterer vaksenlærlingane (som kan søkje heile året, og får plass om dei er 
kvalifiserte og me har ledig plass) over ungdomslærlingane. Det er bra for tenesta og for 
vaksenlærlingane, men er det i tråd med kommunestyret sin intensjon med læreplassane? 

Kvar bør læreplassane vere? 
Barnehagen er godkjente rettleiarar for barne- og ungdomsarbeidarlærling. Dei samarbeidar med 
skulen, men er likevel ei så lita eining at dei ikkje har kapasitet til å ha fleire enn ein lærling. Det er eit 
spørsmål om me bør ha barne- og ungdomsarbeidarlærling når me ser liten moglegheit for ledige 
jobbar innan dette fagfeltet dei komande åra. Samstundes er barne- og ungdomsarbeidar eit fag dei 
framleis tilbyr begge år for på Austrheim Vidaregåande – i motsetning til helsefagarbeidar. 
Helsefagarbeidarelevane må gå andre året i Knarvik eller andre stader. 
Pleie og omsorg er ei større eining, og det er lettare å ha opplæringskapasitet og dekke alle 
fagområde for helsefagarbeidarlærlingen. Nasjonalt er det stort behov for helsefagarbeidarar 
framover, og også truleg lokalt.  

Lærling i tider med behov for nedbemanning/bemanningstilpassing: 
Det vil truleg verte behov for færre tilsette i barnehagen og i skulen frå 2020 og framover. I følgje 
nedbemanningsreglane i Personalplan for Fedje kommune, skal mellombels tilsette gå først. 
Lærlingar er mellombels tilsette, men kommunen har ikkje høve til å bryte lærlingkontrakten når den 



 
 

først er inngått. Men det kan verte oppfatta som urimeleg for fast tilsette som har jobba i Fedje 
kommune i 20 år å verte omplassert mot si vilje frå barnehagen til pleie og omsorg medan me held 
på ein lærling. Enda verre viss me må gå til oppseiingar. Dette taler i mot å ha lærling i barne- og 
ungdomsarbeidarfaget no, før innretninga på skule og barnehage for framtida er noko meir avklart. 

Fagleg sett kunne me gjerne trengt å ha to helsefagarbeidarlærlingar i staden for. Pleie og omsorg 
kan også ha opplæringskapasitet til det, i alle fall i periodar. Men dei har problem med å hente ut 
verdiskapingsdelen.  

Dei hovudtillitsvalde i Fagforbundet og Delta har sendt felles uttale, som Utdanningsforbundet har 
slutta seg til. Dei skriv at ønskjer å halde på to læreplassar, men at dei ser utfordringane, særleg i 
nedbemanningstider. Dei føreslår difor å mellombels endre barne- og ungdomsarbeidarlæreplassen 
til helsefagarbeidarlæreplass. Og at ein endrar ordlyden til «inntil 2 lærlingplassar», slik at ein kan 
gjere ei konkret vurdering av økonomiske rammer ved kvar søknad. 

Denne løysinga kan etter rådmannen si vurdering fungere greitt, så lenge det er snakk om 
læreplassar til helsefagarbeidar, og me har ein felles søknadsfrist i året. Då kan me konkret gå inn og 
vurdere om me har opplæringskapasitet og ledige stillingar slik at me kan hente ut 
verdiskapingsdelen for lærlingen. Dette kan fungere om t.d. ein lærling er tidlig i læreløpet, og ein 
annan lærling er seint i læreløpet. Me har fått innspel frå opplæringskontoret på at me har lov å 
leggje vekt på at det er godt kvalifiserte lokale søkjarar. Det er etter rådmannen si meining i tråd med 
kommunestyret sin intensjon med å ha lærlingplassar, og vert teke med i vedtaket. 

Folkehelse – ikkje relevant 
Miljø – ikkje relevant 
Økonomi – Utan å ta ut verdiskapingsdelen, kostar ein læreplass kommunen ca 230 000 kr/år + noko 
til rettleiing. Ved å ta ut verdiskapingsdelen i vikararbeid og i sjølvstendig arbeid/vakter som me 
uansett treng, kan ein læreplass vere så å seie gratis. 

Konklusjon 
For å ha ein god lærlingordning, der me tar omsyn til den situasjonen Fedje kommune er i no, er det 
naudsynt å gjere endringar i dagens vedtak og praksis.  

Eit alternativ er å sette av øyremerka midlar kr 230 000 pr år til ein læreplass i bhg/skule eller 
helsefag, som me kan nytte når me får kvalifiserte lokale søkjarar og har kapasitet, i tillegg til ein fast 
helsefagarbeidarlæreplass. Rådmannen si vurdering er at Fedje kommune ikkje har råd til dette 
alternativet i ein periode der me må få driftsnivået ned, om ikkje inntektene aukar. Sidan det er 
behov for bemanningstilpassing allereie i 2020, vil det vere urimeleg å skjerme lærlingplassane på 
bekostning av fast tilsette, på trass av alle samfunnsmessige fordelar med å ha lærling. 

Rådmannen meiner difor at me bør ha følgjande ordning frå noverande lærling er ferdig:  

Fedje kommune har inntil to læreplassar for helsefagarbeidarlærling, etter ei konkret vurdering av 
økonomisk/fagleg kapasitet, og om me har godt kvalifiserte lokale søkjarar. Fedje kommune har eitt 
opptak til læreplassar i året, som vert lyst ut i samband med Opplæringskontoret for Nordhordland si 
generelle utlysing om våren.  

 
 
 
 



 
 

Forslag til vedtak: 
Fedje kommune har frå 01.01.2020 inntil to læreplassar for helsefagarbeidarlærling. Om me tek inn 
ein eller to lærlingar vert avgjort etter ei konkret vurdering av økonomisk/fagleg kapasitet, og om me 
har godt kvalifiserte lokale søkjarar. Fedje kommune har eitt opptak til læreplassar i året, i samarbeid 
med Opplæringskontoret for Nordhordland. 

 
 

Formannskapet - 128/19 
 

F - behandling: 
Endringsframlegg Ap, foreslått av Kamilla Bjerkholt Karlsen, Arbeiderpartiet 
Fedje kommune er ein lærebedrift. Frå 01.01.2020 har kommunen to læreplassar. Om me tek inn ein 
eller to lærlingar vert avgjort etter ei konkret vurdering av økonomisk og fagleg kapasitet, og om me 
har godt kvalifiserte lokale søkjarar. Fedje kommune har eitt opptak til læreplassar i året, i samarbeid 
med Opplæringskontoret for Nordhordland. 
 
Endringsframlegg frå Kamilla B.Karlsen (Ap): 
Fedje kommune er ein lærebedrift. Frå 01.01.2020 har kommunen to læreplassar. Om me tek inn ein 
eller to lærlingar vert avgjort etter ei konkret vurdering av økonomisk og fagleg kapasitet, og om me 
har godt kvalifiserte lokale søkjarar. Fedje kommune har eitt opptak til læreplassar i året, i samarbeid 
med Opplæringskontoret for Nordhordland. 
 

F - vedtak: 
Fedje kommune er ein lærebedrift. Frå 01.01.2020 har kommunen to læreplassar. Om me tek inn ein 
eller to lærlingar vert avgjort etter ei konkret vurdering av økonomisk og fagleg kapasitet, og om me 
har godt kvalifiserte lokale søkjarar. Fedje kommune har eitt opptak til læreplassar i året, i samarbeid 
med Opplæringskontoret for Nordhordland. 
 
Samrøystes vedteke. 

 
 

Kommunestyret - 096/19 
 

K - behandling: 
 
 

K - vedtak: 
Fedje kommune er ein lærebedrift. Frå 01.01.2020 har kommunen to læreplassar. Om me tek inn ein 
eller to lærlingar vert avgjort etter ei konkret vurdering av økonomisk og fagleg kapasitet, og om me 
har godt kvalifiserte lokale søkjarar. Fedje kommune har eitt opptak til læreplassar i året, i samarbeid 
med Opplæringskontoret for Nordhordland. 
 
Samrøystes vedteke. 
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Rådmannen sitt framlegg til budsjett 2020 og økonomiplan 2020 - 2023 
 
 
Vedlegg: 
Rådmannens framlegg til budsjett 2020 og økonomiplan 2020-2023  (1) 
Budsjett 2020 og økonomiplan 2020-2023_taldel (2) 
 

Saksutgreiing: 
Bakgrunn 
Rådmannen fremmar i denne saka sitt framlegg til kommunebudsjett 2020 og økonomiplan for 
perioden 2020-2023 i same dokument. Vurderingar og konklusjonar er i sin heilskap tekne inn som 
del av dokumentet. 

Kommunebudsjett 2020 og økonomiplan 2020 – 2023 er grundig sakshandsama både i utvida 
leiargruppe, personalleiargruppa og i rådmannsgruppa. Dei hovudtillitsvalde har også blitt orientert 
og fått uttale seg. Dei innspela me har fått i denne prosessen er alle blitt vurdert og nokre er også 
tatt hensyn til. Framlegget vert sendt ut til alle folkevalde, verneombod, hovudtillitsvalde og 
einingsleiarar, samt vert lagt ut på heimesidene til kommunen. 

Kommunebudsjettet og økonomiplanen vert sendt på høyring/uttale til eldreråd, arbeidsmiljøutval 
og ungdomsråd og handsama der før saka kjem til handsaming i formannskap og kommunestyre. 

Vurdering 
Kommunebudsjett 2020 og økonomiplan 2020 – 2023 er så godt opplyst som mogeleg og dermed 
klar til politisk handsaming.  
 

 
 

Forslag til vedtak: 
Kommunebudsjett 2020 og økonomiplan 2020-2023 vert vedteke slik det ligg 
føre. 

 

 
 



 
 

Eldrerådet - 015/19 
 

ELD - behandling: 
Eldrerådet tek budsjettet til vitande og ser positivt på at alle tilbod vert vidareført.  
Eldrerådet ser det som viktig å bruke lærlingordninga til rekruttering til pleie og omsorg.  
Det er ønskjeleg at rådmannen er på møtet til eldrerådet.  
 

ELD - vedtak: 
Eldrerådet tek budsjettet til vitande og ser positivt på at alle tilbod vert 
vidareført.  
 

Eldrerådet ser det som viktig å bruke lærlingordninga til rekruttering til pleie og 
omsorg.  
 

Samrøystes vedteke 

 

 
 

Ungdomsrådet - 022/19 
 

U - behandling: 
Ungdomsrådet ønskte garderobe og toalett på fotballbana. Representant for rådmannen fortalde at 
dei må ta kontakt med idrettslaget.  
Ungdomsrådet ønskte at det skulle vore ein stad ungdommar kan vere i helgene.  
Frida Herøy foreslo bygdekino. Maren G. Tungland foreslo at bygdekinoen kan vere ein gong i 
månaden. 
Ståle Opsahl foreslo stupebrett på badestranda.  
Frida Herøy foreslo klatrevegg.  
Amalie foreslo ny huske utanfor skulen.  
 

U - vedtak: 
Det vart ikkje røysta over framlegga som kom fram i ungdomsrådsmøtet.  
 

Arbeidsmiljøutvalet - 012/19 
 

AMU - behandling: 
 
 

AMU - vedtak: 
Kommunebudsjett 2020 og økonomiplan 2020-2023 vart drøfta slik det ligg føre. 
AMU registrerer at det er lagt opp til eit stramt budsjett,  men har ingen 
merknadar. 

Samrøystes vedteke. 



 
 

 

 

 

Formannskapet - 127/19 
F - behandling: 
Forslag Ap, foreslått av Kamilla Bjerkholt Karlsen, Arbeiderpartiet 
Rådmannens forslag med desse endringane: 
 
1. Auke 15% stilling i kulturskulen. Kostnad = 120 000kr. 
Finansiering - redusere overføringa frå drift til investering med kr. 120 000. 
 
2. Ny stilling ungdomskoordinator 20% = 200 000kr. 
Finansiering - redusere overføringa frå drift til investering med kr. 200 000. 
 
Totalt frå 2 628 000kr. til 2 308 000kr. 
 
3. Bygdekino = 30 000kr. 
Finansiering er å redusere overføring frå drift til investering.  
Formannskapet ber administrasjonen vurdere å seie opp avtalen med kulturvernsenteret, og heller 
nytte midlane til konsulenttenester ved behov. 
 

 
Tillegg driftbudsjett, foreslått av Stian Herøy, Høgre 
4. Utreda å styrke tilbodet for demente. 
 
5. Samarbeidsutval for sjukeheimen kroner 10 000. 
 
6. Gratis barnehage kroner 250 000. 
 
7. Gratis basseng fastbuande kroner 20 000. 
 
8. Diverse prosjektgrupper kroner 60 000. Grupper/innhald blir reist som sak til kommunestyret 
første halvdel 2020.  
 
Finansiering er reduksjon av overføring til investering 
 

 
Tillegg investering, foreslått av Stian Herøy, Høgre 
Utbedring av veier/trafikksikring (barnehage/posten) kroner 100 000 
Finansiering: Fondsmidler 

 
 
 
 
 
 
 



 
 

Tilleggsforslag Ap, foreslått av Kamilla Bjerkholt Karlsen, Arbeiderpartiet 
Det er ein stor del av borna på Fedje i barnehagealder som nyttar tilbodet i barnehagen slik det er i 
dag. Barnehagen har eit svært godt tilbod og Arbeidarpartiet ser derfor ingen grunn til at dei inntekta 
kommunen får frå foreldrebetalinga skal takast vekk. Me meiner at det ikkje er gratis barnehage som 
skal til for å auke folketalet. 
 
Fedje kommune tilbyr ikkje gratis barnehage frå 01.08.2020 grunna frigjering av midlar til 
næringsutvikling. 
 
 
Tilleggsforslag Ap, foreslått av Kamilla Bjerkholt Karlsen, Arbeiderpartiet 
Fedje kommune har eit unikt tilbod for dei fastbuande og tilreisande der dei kan leige nøkkel til 
bassenget for 1000 kr. i året. Slik me fekk forståing av frå teknisk sjef er det om lag 60 nøklar i omløp. 
Dette viser at mange nyttar dette gode tilbodet, og ikkje noko mange ser på som ein stor kostnad. 
Teknisk sjef informerte på formannskapsmøtet 26.11.19 om at det er noko ventande vedlikehald som 
må utførast i bassenget. Pengane kommunen får inn i leige av nøklar kan hjelpe til å dekke ein del av 
desse kostnadane i eit elles stramt budsjett. 
 
Symjebassenget på Fedje skal ikkje vere gratis grunna at midlane som kjem inn går til delar av 
vedlikehald eller delar av eit nytt ventilasjonsaggregat. 
 
 
Hans Erik Waage (Ap) bad om at kvart framlegg vart røysta over for seg.  
Tilleggsframlegg frå Kamilla B. Karlsen (Ap): 
1. Auke 15% stilling i kulturskulen. Kostnad = 120 000kr. 
Finansiering - redusere overføringa frå drift til investering med kr. 120 000. 
Framlegget falt med 2 mot 3 røyster. Arbeiderpartiet røysta for framlegget. 
 
2. Ny stilling ungdomskoordinator 20% = 200 000kr. 
Finansiering - redusere overføringa frå drift til investering med kr. 200 000. 
 
Totalt frå 2 628 000kr. til 2 308 000kr. 
Framlegget falt med 2 mot 3 røyster. Arbeiderpartiet røysta for framlegget. 
 
3. Bygdekino = 30 000kr. 
Finansiering er å redusere overføring frå drift til investering.  
Formannskapet ber administrasjonen vurdere å seie opp avtalen med kulturvernsenteret, og heller 
nytte midlane til konsulenttenester ved behov. 
Samrøystes vedteke. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



 
 

Tilleggsframlegg frå Stian Herøy (H): 
4. Utreda å styrke tilbodet for demente. 
Samrøystes vedteke. 
 
5. Samarbeidsutval for sjukeheimen kroner 10 000. 

Samrøystes vedteke. 
 
6. Framlegg frå Høgre/Frp: Gratis barnehage kroner 250 000.  
vart satt opp mot  
framlegg frå Arbeiderpartiet:  
Det er ein stor del av borna på Fedje i barnehagealder som nyttar tilbodet i barnehagen slik det er i 
dag. Barnehagen har eit svært godt tilbod og Arbeidarpartiet ser derfor ingen grunn til at dei inntekta 
kommunen får frå foreldrebetalinga skal takast vekk. Me meiner at det ikkje er gratis barnehage som 
skal til for å auke folketalet. 
 
Fedje kommune tilbyr ikkje gratis barnehage frå 01.08.2020 grunna frigjering av midlar til 
næringsutvikling. 
Framlegget frå Høgre/Frp vart vedteke med 3 mot 2 røyster. Arbeiderpartiet røysta for sitt framlegg. 
 
 
7. Framlegg frå Høgre/Frp: Gratis basseng fastbuande kroner 20 000. 
vart satt opp mot  
framlegg frå Arbeiderpartiet:  
Fedje kommune har eit unikt tilbod for dei fastbuande og tilreisande der dei kan leige nøkkel til 
bassenget for 1000 kr. i året. Slik me fekk forståing av frå teknisk sjef er det om lag 60 nøklar i omløp. 
Dette viser at mange nyttar dette gode tilbodet, og ikkje noko mange ser på som ein stor kostnad. 
Teknisk sjef informerte på formannskapsmøtet 26.11.19 om at det er noko ventande vedlikehald som 
må utførast i bassenget. Pengane kommunen får inn i leige av nøklar kan hjelpe til å dekke ein del av 
desse kostnadane i eit elles stramt budsjett. 
 
Symjebassenget på Fedje skal ikkje vere gratis grunna at midlane som kjem inn går til delar av 
vedlikehald eller delar av eit nytt ventilasjonsaggregat. 
Framlegget frå Høgre/Frp vart vedteke med 3 mot 2 røyster. Arbeiderpartiet røysta for sitt framlegg. 
 
 
8. Diverse prosjektgrupper kroner 60 000. Grupper/innhald blir reist som sak til kommunestyret 
første halvdel 2020. 
 
Finansiering er reduksjon av overføring til investering. 
Samrøystes vedteke. 
 
Tilleggsframlegg frå Stian Herøy (H): 
9. Investering: 
Utbedring av veier/trafikksikring (barnehage/posten) kroner 100 000 
Finansiering: Fondsmidler 

Samrøystes vedteke. 

Det vart til slutt røysta over det samla budsjettframlegget, som vart samrøystes vedteke. 



 
 

 

F - vedtak: 
Kommunebudsjett 2020 og økonomiplan 2020-2023 vert vedteke slik det ligg 
føre, med følgjande endringar: 
 
*Bygdekino = 30 000kr. 
Finansiering er å redusere overføring frå drift til investering.  
Formannskapet ber administrasjonen vurdere å seie opp avtalen med 
kulturvernsenteret, og heller nytte midlane til konsulenttenester ved behov. 
 
*Utreda å styrke tilbodet for demente. 
 
*Samarbeidsutval for sjukeheimen kroner 10 000. 
 
*Diverse prosjektgrupper kroner 60 000. Grupper/innhald blir reist som sak til 
kommunestyret første halvdel 2020. 
 
*Finansiering av alle framlegg er reduksjon av overføring til investering. 
 
Investering: 
Utbedring av veier/trafikksikring (barnehage/posten) kroner 100 000 
Finansiering: Fondsmidler 

Samrøystes vedteke. 
 
I tillegg vart følgjande vedteke: 
Gratis barnehage kroner 250 000.  
 
Gratis basseng fastbuande kroner 20 000. 
 
Vedteke med 3 mot 2 røyster. Arbeiderpartiet røysta for alternativt framlegg. 

 

 
 

Kommunestyret - 097/19 
 

K - behandling: 
Tilleggsforslag frå Arbeiderpartiet: Ungdomskoordinator, foreslått av Annika Tvedt Villanger, 
Arbeiderpartiet 
Ny stilling ungdomskoordinator 20% = 200 000kr. 
Finansiering - redusere overføringa frå drift til investering med kr. 200 000. 

Framlegget falt med 9 mot 6 røyster. Arbeiderpartiet sine 6 representantar røysta for sitt framlegg. 

 
 
 
 
 
 



 
 

Endringsforslag frå Arbeiderpartiet: Om betalingsordning symjebasseng, foreslått av Hans Erik 
Waage, Arbeiderpartiet 
Teknisk sjef informerte på formannskapsmøtet 26.11.19 om at det er noko ventande vedlikehald som 
må utførast i bassenget. 
Pengane kommunen får inn i form av utleige av nøklar, kan hjelpe til å dekke ein del av desse 
kostnadane i eit elles stramt budsejtt. 
Symjebassenget på Fedje skal ikkje vere gratis, grunna at midlane som kjem inn går til delar av 
vedlikehald eller delar av eit nytt ventilasjonsaggregat. 

Framlegget falt med 9 mot 6 røyster. Arbeiderpartiet sine 6 representantar røysta for sitt framlegg. 

 
Endringsforslag frå Arbeiderpartiet: Om betaling i barnehage, foreslått av Kamilla Bjerkholt Karlsen, 
Arbeiderpartiet 
Det er ein stor del av borna på Fedje i barnehagealder som nyttar tilbodet i barnehagen slik det er i 
dag. Barnehagen har eit svært godt tilbod og Arbeidarpartiet ser derfor ingen grunn til at dei inntekta 
kommunen får frå foreldrebetalinga skal takast vekk. 
 
Me meiner at det ikkje er gratis barnehage som skal til for å auke folketalet. 
 
Fedje kommune tilbyr ikkje gratis barnehage frå 01.08.2020 grunna frigjering av midlar til 
næringsutvikling. 
 

Framlegget falt med 9 mot 6 røyster. Arbeiderpartiet sine representantar røysta for sitt framlegg. 

 
Tilleggsforslag Arbeiderpartiet: Kurs for kontrollutvalet, foreslått av Kamilla Bjerkholt Karlsen, 
Arbeiderpartiet 
Det vert ein eigen post på budsjettet 2020 til kurs og konferansar for kontrollutvalet. Kontrollutvalet 
styrar posten sjølv. Kostnad 30 000kr. 
 
Finansiering - redusere overføringa frå drift til investering med kr. 30 000. 
Samrøystes vedteke. 

 
Framlegg frå Fedje Høgre og Fedje Frp: Dugnadsfond, foreslått av Ernst Horgen, Høgre 
DUGNADSFOND 
Det vert oppretta eit dugnadsfond på kr 50.000. 
Dekning / finansiering er reduksjon av overføring til investering 
Tildelingar vert avgjort av formannskapen etter søknad 
Ein skal informere om fondet på heimesida til Fedje kommune 
Ein kan dele ut midlar til eldsjelar, grupper, lag som ynskjer å oppgradere eller restaurere 
nærmiljøanlegg, tursti, leikeplassar, og anna. 
Arbeidet skal vere dugnadsbasert medan fondet vert nytta til å dekke materialutgifter. 
Det vert i 2020 sett av 50.000, og eventuelt unytta midlar vert overført til 2021 

Samrøystes vedteke. 

 
 



 
 

Merknad frå Fedje Høgre vedkommande ansvar 2600 Sosialtenester, foreslått av Ernst Horgen, Høgre 
Fedje Høgre har vore imot at ein flytta sosialkontoret for Fedje kommune (Kalla NAV kommune) frå 
Fedje til Masfjorden. Vi trur at ingen av dei aktuelle brukarane kan reise til Masfjorden, og vi er usikre 
på om den eller dei som skal komme til Fedje, vil vise kontinuitet og naudsynt kjennskap til 
nærmiljøet. Sosialhjelp skal vere hjelp til sjølvhjelp, og da må ein lokalt kjenne nærmiljø, nettverk, 
tenester og alternativ. Ein må og i stor grad arbeide tverrfagleg. Vi er informert om at det i 2019 ikkje 
har fungert etter planen som vart laga, og det kan føre til kostnadar langt utover dei administrative. 
Det har vore ei stor auke i sosialhjelp 2019, og ein kan jfr rådmann ikkje sjå bort ifrå at det veks 
vidare i 2020 
Vi vil be om at det ved slutten av året vert lagt fram ei evaluering for på kva måte dette fungerer for 
Fedje og brukarane med fokus på: 
-Talet på dagar det har vore sosialkontor på Fedje 
-Talet på møte med brukarane 
-Vurdering av endringane i sosialhjelp 
-På kva måte ein organiserer hjelp til rusavhengige 

Samrøystes vedteke. 

 
Spesifisering av inndekning, foreslått av Stian Herøy, Høgre 
Reduksjon av overføring til investering fører til ein tilsvarande bruk av fondsmidlar, totalt på 470 000 
kroner 
 
Kommunestyret handsama og røysta over eit og eit endringsframlegg, før det vart røysta over det 
samla budsjettet. 
 
Endringsframlegg frå Ernst Horgen (H): 
Gratis basseng fastbuande vert justert til kr 40 000. Vedteke med 9 mot 6 røyster. Arbeiderpartiet 
sine 6 representantar røysta for sitt alternative framlegg. 
 
Bjørn Solbakk (Frp) stilte spørsmål til habilitet hjå kommunestyremedlemmane som også sitt i 
kontrollutvalet på punktet om kurs for kontrollutvalet. Kommunestyret var samde om at 
medlemmane ikkje var ugilde. 
 

K - vedtak: 
Kommunebudsjett 2020 og økonomiplan 2020-2023 vert vedteke slik det ligg 
føre, med følgjande endringar: 
 
*Bygdekino = 30 000kr. 
Finansiering er å redusere overføring frå drift til investering.  
Formannskapet ber administrasjonen vurdere å seie opp avtalen med 
kulturvernsenteret, og heller nytte midlane til konsulenttenester ved behov. 
 
*Utreda å styrke tilbodet for demente. 
 
*Samarbeidsutval for sjukeheimen kroner 10 000. 
 
*Diverse prosjektgrupper kroner 60 000. Grupper/innhald blir reist som sak til 
kommunestyret første halvdel 2020. 
 



 
 

 
*Det vert ein eigen post på budsjettet 2020 til kurs og konferansar for 
kontrollutvalet. Kontrollutvalet styrer posten sjølv. Kostnad 30 000kr. 
Finansiering - redusere overføringa frå drift til investering med kr. 30 000. 

*Finansiering av alle framlegg er reduksjon av overføring til investering. 

*DUGNADSFOND 
Det vert oppretta eit dugnadsfond på kr 50.000. 
Dekning / finansiering er reduksjon av overføring til investering 
Tildelingar vert avgjort av formannskapen etter søknad 
Ein skal informere om fondet på heimesida til Fedje kommune 
Ein kan dele ut midlar til eldsjelar, grupper, lag som ynskjer å oppgradere eller 
restaurere nærmiljøanlegg, tursti, leikeplassar, og anna. 
Arbeidet skal vere dugnadsbasert medan fondet vert nytta til å dekke 
materialutgifter. 
Det vert i 2020 sett av 50.000, og eventuelt unytta midlar vert overført til 2021 
 
Investering: 
Utbedring av veier/trafikksikring (barnehage/posten) kroner 100 000 
Finansiering: Fondsmidler 
 
Reduksjon av overføring til investering fører til ein tilsvarande bruk av 
fondsmidlar.  
 
Merknad: 
Fedje Høgre har vore imot at ein flytta sosialkontoret for Fedje kommune (Kalla 
NAV kommune) frå Fedje til Masfjorden. Vi trur at ingen av dei aktuelle 
brukarane kan reise til Masfjorden, og vi er usikre på om den eller dei som skal 
komme til Fedje, vil vise kontinuitet og naudsynt kjennskap til nærmiljøet. 
Sosialhjelp skal vere hjelp til sjølvhjelp, og da må ein lokalt kjenne nærmiljø, 
nettverk, tenester og alternativ. Ein må og i stor grad arbeide tverrfagleg. Vi er 
informert om at det i 2019 ikkje har fungert etter planen som vart laga, og det 
kan føre til kostnadar langt utover dei administrative. Det har vore ei stor auke i 
sosialhjelp 2019, og ein kan jfr rådmann ikkje sjå bort ifrå at det veks vidare i 
2020 
Vi vil be om at det ved slutten av året vert lagt fram ei evaluering for på kva 
måte dette fungerer for Fedje og brukarane med fokus på: 
-Talet på dagar det har vore sosialkontor på Fedje 
-Talet på møte med brukarane 
-Vurdering av endringane i sosialhjelp 
-På kva måte ein organiserer hjelp til rusavhengige 

Samrøystes vedteke. 

 

 



 
 

I tillegg vart følgjande vedteke: 
Gratis barnehage kroner 250 000 kr.  
Gratis basseng fastbuande kroner 40 000 kr. 
 
Vedteke med 9 mot 6 røyster. Arbeiderpartiet røysta for sine alternative 
framlegg. 
 
Til slutt vart budsjett og økonomiplan med endringar samrøystes vedteke. 

 

 

 
 
 
 
 
  



 
 

Sakspapir 
Sakshandsamar Arkiv ArkivsakID 

Evy Uthaug FE-090, FA-X49 
 

18/74 

   

 

Saksnr Utval Type Dato 

129/19 
 

Formannskapet PS 26.11.2019 

098/19 
 

Kommunestyret PS 12.12.2019 

 
Vigsel i Fedje kommune 
 
 

Saksutgreiing: 
Bakgrunn 

Som følgje av ein lovendring som tredde i kraft 1. januar 2018, er vigselsmynde overført frå 
tingrettane og Oslo byfogdembete til ordførarar, varaordførarar og kommunalt tilsette eller 
folkevalde som kommunestyret gjev slikt mynde (kommunane).  

Kommunestyret - 008/18  
K - behandling:  

K - vedtak: Fedje kommunestyre vedtek at det alminnelege kommunale vigselstilbodet i Fedje  
kommune er vigslar halde i det sosiale rommet i  Fleirbrukshallen, innanfor ordinær  arbeidstid, 
måndag til fredag kl. 08.00 – 15.30 .  Kommunen sin alminnelege vigselstilbod er gratis for Fedje 
eigne innbyggjarane til kommune og for personar som ikkje er busett i Noreg. Det er tilstrekkeleg at 
éin av brudefolkene er busett i kommunen.  Dersom brudeparet ynskjer vigsel utanfor ordinær 
arbeidstid, eller i andre lokale, vurderast  dette etter kapasitet og tilgjengelighet for lokale/vigslar. 
Det vert opna for at òg brudepar  busett utanfor kommunen vert gjeve høve til å gifta seg borgarleg i 
Fedje kommune, så  framt det er kapasitet kva gjeld vigslar/lokalar. Meirkostnader i form av utgifter 
for vigslar eller kostnader knytet til bruk av kommunale lokale som påløper i slike tilfelle, skal 
avklarast på  førehand, og vert dekt av brudeparet.  

Utover vanleg tilbod om tid og stad kan kommunen ta betaling for meirkostnader, med kr. 500,- per 
arbeidstime til vigslar utover kommunal arbeidstid (kvardagar 08.00-15.30). Kostnader som leige av 
anna kommunalt lokale, oppvarming av lokale etc,  og dessutan ferdkostnader for vigslar, må 
avklarast på førehand og dekkjast av brudeparet. Andre eventuelle kostnader som pynting av lokale, 
tolk etc. må òg dekkast og vert organisert av brudepar. Skal det skje ringutveksling, kunstneriske 
innslag eller andre aktivitetar under vigselen må vigslar underrettast på førehand.   

Følgjande personar får vigselsmynde i Fedje kommune:  
-Stian Herøy, ordførar 
-Roy Asle Tungland, varaordførar  
-Ingebjørg Vamråk, rådmann  

Det vert oppretta ei side på heimesidene til Fedje kommune, med kontaktinformasjon til 
administrasjonen, lenkje til skjema på skatteetaten.no, og dessutan informasjon tilsvarande den 
informasjonen gjeve om borgarleg vigsel på domstol.no, kontinuerleg oppdatert i samsvar med 
gjeldande lovverk og praksis.  



 
 

Samrøystes vedteke.   

Viser til saksnr. 008/18 der følgjande personar fekk vigselsmynde i Fedje kommune:  
-Stian Herøy, ordførar 
-Roy Asle Tungland, varaordførar 
-Ingebjørg Vamråk, rådmann 

I dag er det berre ein av desse personane som er knytt til Fedje kommune, og vigselsmynde bør 
knytast til stillingsfunksjon og ikkje personnamn. 

Vurdering 
Vigselsmynde i Fedje kommune knytast til funksjon og ikkje namn. 

Desse funksjonane får vigselsmynde i Fedje kommune: 
-ordførar 
-varaordførar 
-rådmann 

I K-vedtak 008/18 står det at kommunen kan ta kr. 500,- pr. time for meirkostnadar, noko som kan 
opplevast som ein usikker kostnad. I andre små kommunar er det litt ymse kva dei praktiserer rundt 
desse kostnadane. Her er eit par eksemplar:  

https://www.bykle.kommune.no/kommunal-vigsel.468587.nn.html 

https://www.valle.kommune.no/borgarleg-vigsel-kva-gjer-du-dersom-du-vil-gifte-deg-i-
kommunen.6135323-288714.html 

Om ønskeleg kan Fedje kommune endre på meirkostnadar frå pr. time til evt. eit fast beløp. 

Konklusjon 
Vigselsmynde i Fedje kommune blir knytt til funksjon og ikkje namn. 

Desse funksjonane har vigselsmynde i Fedje kommune: 
-ordførar 
-varaordførar 
-rådmann 

 
 

Forslag til vedtak: 
Vigselsmynde i Fedje kommune blir knytt til følgjande funksjoner: Ordførar, varaordførar og 
rådmann. 

 
 
 
 
 
 

https://www.bykle.kommune.no/kommunal-vigsel.468587.nn.html
https://www.valle.kommune.no/borgarleg-vigsel-kva-gjer-du-dersom-du-vil-gifte-deg-i-kommunen.6135323-288714.html
https://www.valle.kommune.no/borgarleg-vigsel-kva-gjer-du-dersom-du-vil-gifte-deg-i-kommunen.6135323-288714.html


 
 

Formannskapet - 129/19 
 

F - behandling: 
 
 

F - vedtak: 
Vigselsmynde i Fedje kommune blir knytt til følgjande funksjoner: Ordførar, varaordførar og 
rådmann. 

Samrøystes vedteke. 

 
 

Kommunestyret - 098/19 
 

K - behandling: 
 
 

K - vedtak: 
Vigselsmynde i Fedje kommune blir knytt til følgjande funksjoner: Ordførar, varaordførar og 
rådmann. 

Samrøystes vedteke. 

 
 
 
 
  



 
 

Sakspapir 
Sakshandsamar Arkiv ArkivsakID 

Signe Råheim FE-033 
 

19/551 

   

 

Saksnr Utval Type Dato 

130/19 
 

Formannskapet PS 26.11.2019 

099/19 
 

Kommunestyret PS 12.12.2019 

 
Møteplan for formannskap og kommunestyret våren 2020 
 
 

Saksutgreiing: 
Vurdering 
Føresetnader for framlegget til møteplan våren 2020: 
Formannskapsmøte er tysdager kl.17.15, kommunestyremøte er tysdager kl.18.15. Det må difor vere 
to veker i mellom møta for at innkalling skal kome ut ei veke før møtet.  
Eg har teke omsyn til vinterferien og påska.  
 

 
 

Forslag til vedtak: 
Møteplanen for våren 2020 vert som følgjer: 

Formannskapsmøte: 4.februar, 24.mars, 5.mai, 2.juni og 30.juni 
Kommunestyremøte: 18.februar, 21.april og 16.juni.  

 
 

Formannskapet - 130/19 
 

F - behandling: 
Felles endringsframlegg, foreslått av ,  
Felles endringsframlegg: Formannskapsmøta vert i regelen flytta til torsdagar. 
Møteplanen for våren 2020 vert som følgjer: 
Formannskapsmøte: 6.februar, 26.mars, 7.mai, 4.juni og (tysdag) 30.juni kl.17.15 
Kommunestyremøte: 18.februar, 21.april og 16.juni kl. 18.15 

 
Felles endringsframlegg: Formannskapsmøta vert i regelen flytta til torsdagar. 
Møteplanen for våren 2020 vert som følgjer: 
Formannskapsmøte: 6.februar, 26.mars, 7.mai, 4.juni og (tysdag) 30.juni kl.17.15 
Kommunestyremøte: 18.februar, 21.april og 16.juni kl. 18.15 

 
 
 
 



 
 

F - vedtak: 
Møteplanen for våren 2020 vert som følgjer: 
Formannskapsmøte: 6.februar, 26.mars, 7.mai, 4.juni og (tysdag) 30.juni kl.17.15 
Kommunestyremøte: 18.februar, 21.april og 16.juni kl. 18.15 

Samrøystes vedteke. 

 
 

Kommunestyret - 099/19 
K - behandling: 
Endringsframlegg møteplan, foreslått av Ernst Horgen, Høgre 
Framlegg til endring av møteplan frå Fedje Frp og Fedje Høgre 
 
Alle møtedagar er torsdag utanom tysdag 30.juni 
 
FORMANNSKAP 
-Torsdag 6.februar. Uendra Torsdag 6. februar 
-Torsdag 27.februar (nytt møte) 
-Torsdag 26.mars. Endra Torsdag 19.mars 
-Torsdag 07.mai Endra Torsdag 16.april (endra) 
-Torsdag 04.juni Uendra Torsdag 04.juni 
-Tysdag 30.juni Uendra Tysdag 30.juni 
 
Kommunestyret 
-Tirsdag 18.februar Endra Torsdag 12.mars (endra) 
-Tirsdag 21.april Endra Torsdag 30.april (endra) 
-Tirsdag 16.juni Endra Torsdag 11.juni 
 

 
 

K - vedtak: 
Møteplanen for våren 2020 vert som følgjer: 
Møtedag er torsdagar utanom 3.mars og 30.juni. Møtetid for formannskapet er vanlegvis kl 17.15, 
for kommunestyret kl.18.15 

FORMANNSKAP 
-Torsdag 6.februar. 
-Tysdag 3.mars 
-Torsdag 19.mars 
-Torsdag 16.april 
-Torsdag 04.juni 
-Tysdag  30.juni 
 
Kommunestyret 
-Torsdag 12.mars 
-Torsdag 30.april 
-Torsdag 11.juni 
Samrøystes vedteke. 



 
 

 
 
 
  



 
 

Sakspapir 
Sakshandsamar Arkiv ArkivsakID 

Gjermund Hagesæter FA-F47 
 

19/596 

   

 

Saksnr Utval Type Dato 

131/19 
 

Formannskapet PS 26.11.2019 

100/19 
 

Kommunestyret PS 12.12.2019 

 
Etablering av interkommunalt barnevern for kommunane Alver, Austrheim og Fedje. 
 
 
Vedlegg: 
Samarbeidsavtale Nordhordland barnevernteneste 
 

Saksutgreiing: 
Bakgrunn 
Komunane Austrheim og Fedje søkte våren 2019 skjønnsmidlar frå fylkesmannen for å utvikle og 
sikre barnevernet i dei to kommunane. Bakgrunnen er at barnevernet i desse kommunane har hatt 
store utfordringar med å rekruttere fagfolk, og at tenesta som i andre mindre kommunar, er svært 
sårbar.  

Dette var bakgrunn for at Austrheim og Fedje søkte om skjønsmidlar for eit utviklingsprosjekt for 
system og leiing innanfor barnevernet.  Grunngjevinga og behovet, for eit slikt prosjekt, møtte stor 
forståing, både i regionrådet som tilrådde prosjektet, og hos fylkesmannen som tildelte kr. 500.000,- i 
2019.   

Fylkesmannen har likevel stilt klare krav for å stille til rådvelde ytterligare utviklingsmidlar til 
Austrheim og Fedje. Dette var mellom anna tema i eit møte mellom fylkesmann Lars Sponheim og 
administrativ  og politisk leiing i Austrheim kommune den 9. april 2019.  

Fylkesmannen sitt krav for tildeling av prosjektmidlar, er at Austrheim kommune går i dialog med 
Alver kommune med sikte på eit framtidig fast samarbeid om barnevernstenesta. Dette er i 
tildelingsbrevet for skjønsmidlar eksplisitt formulert slik: 

«Det blir gitt kr. 500.000,- i tilskot til Austrheim kommune knytt til barnevern. Dette inngår i den 
samla fordelinga av prosjektskjøn på kr. 15,5 mill. kroner. Dette blir gitt på kort sikt for å avhjelpa 
utfordringane i barnevernet. Det må bli gjennomført ein prosess med sikte på at Austrheim 
kommune inngår i eit samarbeid med nye Alver kommune om barnevernstenesta.» 

 

I tråd med fylkesmannen sitt krav vart, det starta samtalar mellom Radøy, Meland og Lindås 
barnevern (Alver barnevern) ved barnevernsleiar / rådmannen i Radøy kommune og Austrheim 
kommune. Fedje har vore tett orientert om utviklinga. 

I august 2019 vart etablering av eit prosjekt med sikte på å integrere Austrheim og Fedje Barnevern i 
Alver barnevern, forankra i kommunane. 



 
 

Det vart etablert ei prosjektgruppe med barnevernsleiar i Alver som prosjektleiar, og med fagleg og 
administrativ deltaking frå Alver kommune og Austrheim kommune. 

Arbeidsgruppa har skissert tre fasar i prosjektarbeidet: 

· Første fase: Fram til beslutningspunkt / utvikling av samarbeidsavtalen  
· Andre fase: Implementering 
· Tredje fase: Etablert drift etter implementering 

 

I arbeidsgruppa er det semje om at samarbeidet mellom kommunane, med Alver kommune som 
vertskommune for barnevernet i kommunane, bør etablerast.  

Føljande moment peiker i denne retninga: 

· Kravet til høg fagleg kompetanse på mange område (sakshandsaming, førebygging, rettleiing, 
økonomi, juss etc. er ekstremt når det gjeld barnevern.  Dette er ei teneste som arbeider tett 
følgd opp av media og tilsynsmyndigheiter, og der system og juss er i stadig utvikling. Mellom 
anna ser det ut til at ny barnevernslov, som no har vore på høyring, ytterligare skjerpar kravet 
til kommunane. Mindre kommunar, som i tillegg til få tilsette, også oftast får tilsett fagfolk med 
liten erfaring, har store utfordringar med å ha kompetanse og kapasitet på dette område. 

· Nordhordland er eit felles oppvekstområde for barn og unge der vi ser stor mobilitet mellom 
kommunane for familiar som treng bistand.   

· Kravet til akuttberedskap vert truleg skjerpa i den nye barnevernslova. Austrheim barnevern 
kjøper i dag denne tenesta frå Bergen kommune. Fedje kommune har fått tilbod om kjøp av 
denne tenesta levert i Sævrøy men har så langt ikkje inngått nokon avtale med Bergen. I den 
nye avtalen med Alver er planen at det skal leggjast til rette for at denne akuttfunksjonen vert 
felles for alle kommunane i Nordhordland, og at den blir lokalisert til det nye Helsehuset.  

 

Eit viktig grunnlag for samarbeidet er at Alver Barnevern vart etablert allereie frå 1.1.2019, og at det 
faglege grunnlaget for eit kvalitetsbarnevern allereie er lagt. Austrheim og Fedje kjem difor inn på eit 
gunstig tidspunkt for eit slikt samarbeid. 

Det er og i stor grad felles forståing korleis prosessen for samanslåing bør gå føre seg, og kva som må 
prioriterast i denne prosessen. I samband med dette er første punkt å få etablert eit formelt 
beslutningspunkt for ein formell samarbeidsavtale. Først når den er på plass, kan ein gå vidare med 
dei personalpolitiske og faglege problemstillingane i prosessen. 

Utkastet til samarbeidsavtale, slik det ligg føre, vert ikkje kommentert i detalj i denne saka. Vi ser 
likevel på nokre prinsippielle problemstillingar som er lagt inn i avtaleutkastet: 

· Avtalen byggjer på prinsippet om eit administrativt vertskommunesamarbeid etter 
kommunelova, med Alver kommune blir vertskommune, og der rådmennene i Austrheim og 
Fedje delegerer mynde til rådmannen i Alver når det gjeld barnevernstenester.  

· Med utgangspunkt i at samarbeidet omfattar største delen av Nordhordland, og at det er lagt 
til rette for eit fagleg sentrum i vertskommunen Alver, der det mellom anna og blir etablert 
akuttberedskap for regionen, foreslår ein å bruke namnet «Nordhordland Barnevern» som 



 
 

namn for samarbeidet. 
· Oppgåvene for samarbeidet er heilskaplege lovpålagte barnevernstenester, inkludert naudsynt 

forsvarleg samarbeid med dei andre tenestene for born og unge i kommunane. 
· Som vertskommune overtar Alver kommune arbeidsgjevaransvaret for tilsette i Austrheim og 

Fedje. Det blir ein dialog og prosess i forhold til dei tilsette etter at eit vedtak om samanslåing 
er gjort. 

· Når det gjeld lokalisering er det slått fast at barnevernstenesta er lokalisert i Alver kommune, 
men skal vere til stades i samarbeidskommunane etter «tenestelege behov», dvs. i den grad 
det er viktig for brukarane og samarbeidande faggrupper i kommunane.  

· Når det gjeld økonomi, er hovudressursen som ligg i barnevernets budsjett lønnsmidlar til 
fagfolk. Ved oppstart av samarbeidet er det stipulert ein personalressurs, dels for 
sakshandsaming, og dels for spisskompetanse, som vert samarbeidskommunane sin andel av 
personalressursen i Alver. Ut over dette er stipulert kostnadar til andre driftsutgifter som 
kontorhald, transport, kompetanse osv. Ekstraordinære kostnadar knytt til tiltak for 
enkeltindivid, vert betalt av den kommunen vedkommande er heimehøyrande i. 

· Ved oppstart av samarbeidet er det krevjande å finne fram til rett system og nivå for 
finansiering av vertskommunen sitt arbeid for samarbeidskommunane. Ein legg difor til grunn 
at system og nivå skal evaluerast etter første heile driftsår i samarbeidet, og at erfaringane frå 
denne evalueringa skal arbeidast inn i budsjettprosessen for påfølgjande år. 

 

Det er eit faktum at behov og erfaringstal for bruk av barnevernstenester i kommunane er svært 
ulike, ikkje minst mellom Fedje og dei andre kommunane. I implementeringsprosjektet og i 
evalueringa etter første driftsår, vil dette bli vurdert. 

Å etablere eit interkommunalt barnevern som skissert her, krev ein ekstraordinær innsats i 
oppstartsåret. Arbeidsgruppa ser for seg å utvikle eit prosjekt for implementering med finansiering i 
hovudsak får fylkesmannen. Dette i tråd med signal frå fylkesmannen tidleg i denne prosessen.  

Me ser for oss følgjande tema i eit slikt prosjekt: 

· Heilskapleg fagleg gjennomgang av alle aktive og nyare saker som inngang til at det faglege 
ansvaret vert overført til vertskommunen.  

· Utvikling av avtalar, system for finansiering, samarbeidsorgan som fungerer både for 
vertskommunen og samarbeidskommunane, og som har legitimitet i alle kommunane. 

· Utvikling av tverrfagleg samarbeid med andre tenester for barn og unge, på tvers av 
kommunegrensene. 

· Utvikling av ein felles kompetanseplattform for tverrfagleg samarbeid. 
· Utvikling / tilpassing av delplan og fagplanar som fungerer ut over Alver kommunes behov, 

tilpassa regionen sine behov. 
· I forhold til dette sjå på korleis samarbeid, system og beslutnigsprosessar for interkommunalt 

barnevern er lagt opp i andre regionar. 

 

Dette arbeidet er eit løft kommunane ikkje kan ta innanfor ordinære budsjett. Det er heller ikkje eit 
løft Austrheim eller Fedje har økonomi til å finansiere på eigen hand. Til sist er det heller ikkje ein 
innsats ein kan forvente at vertskommunen Alver kommune kan prioritere utan eksterne midlar. 

Samtidig legg ein til grunn at dette er eit prosjekt som vil ha stor overføringsverdi for heile regionen, 



 
 

og for andre regionar der barnevernssamarbeid er på trappene. Det stettar difor i høg grad 
intensjonane bak fylkesmannen sine skjønnsmidlar. 

Avtaleutkastet opnar for oppstart mellom 1.1- og 1.7.2020. Av omsyn til å kunne arbeide heilskapleg 
og langsiktig bør oppstart komme så tidleg som råd. Samtidig må vi ta høgde for at dette skjer 
gjennom forsvarlege prosessar. Finansiering av implementeringsprosessen må også vere på plass før 
oppstart er aktuelt. Vi legg til grunn at rådmennene i kommunane har fullmakt til å starte 
samarbeidet når desse føresetnadene er på plass. 

Driftskostnader skal bereknast etter sjølvkostprinsipp.  Total kostnad for Austrheim og Fedje 
er berekna til kr. 4.350.000,- pr. år. Beløpet er forankra i administrativt berekna 
kostnadsmodell og blir fordelt mellom Austrheim og Fedje etter erfaringstal for samarbeid 
mellom desse kommunane.  Fedje kommune utgjer dette kr 500.000 og for Austrheim 
kommune utgjer dette kr. 3.850.000,-. 
Etter første heile driftsår vert driftskostnader og ressursbruk evaluert og fordeling av faste 
kostnader til drift av felles barnevern vert justert etter dette.   
I tillegg kjem kostnader i implementeringsfasen inkludert ikt-kostnadar som skal dekkast av 
samarbeidskommunane samt individretta kostnadar for tiltak for enkeltborn.  
 

Vurdering 
Etablering av interkommunalt barnevern for kommunane Alver, Austrheim og Fedje er noko det har 
vore jobba med å få på plass lenge. Fedje kommune har hatt ein avtale med Austrheim kommune der 
vi har komme rimeleg ut økonomisk. Framlegg til avtale med Alver vil bety at kostnadane går frå kr 
150 000,- pr år til kr 500 000,- pr år. I tillegg til dette kjem ikt-kostnader og eventuelle individretta 
kostnader for enkeltbarn. Sjølv om auken er stor er dette likevel mindre enn me kunne frykta tidleg i 
forhandlingane. Rådmannen meiner at det er fornuftig å lande denne saka no og rår derfor til at det 
framforhandla avtaleutkastet vert godkjent. I rådmannen si innstilling til kommunebudsjett 2020 er 
det lagt inn totalt kr 404 000,- for barnevern. Denne summen må derfor aukast noko og rådmannen 
foreslår derfor på usikket grunnlag at posten vert auka med kr 200 000,- frå kr 404 000,- til kr 
604 000,-. 

Folkehelse: Eit godt barnevern er viktig for folkehelsa. 

Miljø: Ikkje relevant. 

Økonomi: Det er gjort greie for økonomi i vurderinga. 

Konklusjon 
På bakgrunn av framforhandla avtaleutkast, og på grunnlag av det faglege og administrative 
samarbeidet mellom kommunane som er etablert i utviklingsprosjektet, tilrår rådmannen at avtalen 
vert vedtatt slik den ligg føre. 

Teneste 2440, barnevern, vert i kommunebudsjettet 2020 auka frå kr 404 000,- til kr 604 000,-. 

 

 
 

Forslag til vedtak: 



 
 

På bakgrunn av framforhandla avtaleutkast, og på grunnlag av det faglege og administrative 
samarbeidet mellom kommunane som er etablert i utviklingsprosjektet, godkjenner Fedje kommune 
avtalen slik den ligg føre. 

Teneste 2440, barnevern, vert i kommunebudsjettet 2020 auka frå kr 404 000,- til kr 604 000,-. 

 
 

Formannskapet - 131/19 
 

F - behandling: 
Saka vart ettersendt til formannskapet 27.11.19. Formannskapet vedtok samrøystes å handsame 
saka. 
 
Felles tilleggsframlegg:  
Fedje kommune meiner kommunen har hatt god nytte av at barnevernstenesta har vore lokalisert på 
Fedje kvar veke. Dette ønskjer me å halde fram med når me inngår den nye avtalen med Alver 
kommune om Nordhordland barnevernteneste.   
 

F - vedtak: 
På bakgrunn av framforhandla avtaleutkast, og på grunnlag av det faglege og administrative 
samarbeidet mellom kommunane som er etablert i utviklingsprosjektet, godkjenner Fedje 
kommuneavtalen slik den ligg føre. 

Teneste 2440, barnevern, vert i kommunebudsjettet 2020 auka frå kr 404 000,- til kr 604 000,-. 
 
Fedje kommune meiner kommunen har hatt god nytte av at barnevernstenesta har vore lokalisert på 
Fedje kvar veke. Dette ønskjer me å halde fram med når me inngår den nye avtalen med Alver 
kommune om Nordhordland barnevernteneste.   

Samrøystes vedteke. 

 
 

Kommunestyret - 100/19 
 

K - behandling: 
Framlegg til merknad, foreslått av Ernst Horgen, Høgre 
Merknad frå Fedje Høgre og Fedje Frp til sak 100/19 Etablering av interkommunalt barnevern kalla 
Alver Barnevern 
 
Vi sluttar oss til at det er naudsynt med endring. 
Eit slikt samarbeid kan påføre oss store kostnadar til drift /administrasjon, kommuneadvokat og 
tiltak. Vi må sikre oss at tiltaket vert fortløpande evaluert og at vi ved slutten av året får ei evaluering 
som seier noko om 
-Talet på saker i Fedje kommune 
-Talet på reiser til Fedje kommune 
-Fordeling av kostnadar (administrasjon, advokat, tiltak) 



 
 

Samrøystes vedteke. 

 
Annika Villanger (Ap) bad om at hennar habilitet vart vurdert i saka, sidan ho er leiar i Austrheim 
barnevern og har vore med i førebuinga av saka. Villanger fråtredde kommunestyret medan dei 
vurderte habiliteten. Kommunestyret vedtok samrøystes at ho er ugild etter kommunelova § 40 3. b) 
og Villanger tok ikkje del handsaminga av saka. 
 
Det vart først røysta over innstillinga frå formannskapet, og så over merknaden. 
 

K - vedtak: 
På bakgrunn av framforhandla avtaleutkast, og på grunnlag av det faglege og administrative 
samarbeidet mellom kommunane som er etablert i utviklingsprosjektet, godkjenner Fedje 
kommuneavtalen slik den ligg føre. 

Teneste 2440, barnevern, vert i kommunebudsjettet 2020 auka frå kr 404 000,- til kr 604 000,-. 
 
Fedje kommune meiner kommunen har hatt god nytte av at barnevernstenesta har vore lokalisert på 
Fedje kvar veke. Dette ønskjer me å halde fram med når me inngår den nye avtalen med Alver 
kommune om barnevernteneste.   

Merknad: 
Vi sluttar oss til at det er naudsynt med endring. 
Eit slikt samarbeid kan påføre oss store kostnadar til drift /administrasjon, kommuneadvokat og 
tiltak. Vi må sikre oss at tiltaket vert fortløpande evaluert og at vi ved slutten av året får ei evaluering 
som seier noko om 
-Talet på saker i Fedje kommune 
-Talet på reiser til Fedje kommune 
-Fordeling av kostnadar (administrasjon, advokat, tiltak) 

Samrøystes vedteke. 

 

 
 
 
 
  



 
 

Sakspapir 
Sakshandsamar Arkiv ArkivsakID 

Signe Råheim FE-033 
 

19/603 

   

 

Saksnr Utval Type Dato 

101/19 
 

Kommunestyret PS 12.12.2019 

 
Eventuelt kommunestyret 12.12.19 
 
 

Saksutgreiing: 
 
 
 

Forslag til vedtak: 
 
 
 

Kommunestyret - 101/19 
 

K - behandling: 
Kamilla B.Karlsen (Ap) spurte når bassenget vil vere ferdig reparert og tilgjengeleg for bruk, og fekk 
svar frå rådmannen.  
 

K - vedtak: 
Ingen vedtak under eventuelt. 
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